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ĪSZIŅAS  
■  3.janvārī domes priekšsēdētāja Ella Frīdvalde – Andersone tikās ar  SIA „MDT – tex” 
īpašnieku Markus Müller-Feist par investīciju piesaisti un projekta tālāko virzību – ražotnes 
un viesu nama būvniecību Inešu pagasta „Rudumos”. Pēc investora teiktā, darbi varētu sākties 
2013.gada pavasarī.
■  18.janvārī Taurenes un Vecpiebalgas pirmsskolas iestādes apmeklēja delegācija no 
Markeras pašvaldības (Markermunicipality) Norvēģijā. 

■  18.janvārī Vecpiebalgas 
kultūras namā notika senioru 
deju kolektīvu  koncerts ”Danči 
sniega virpulī’’. Koncertā piedalījās 
pašmāju mākslinieki – „Mudurainis” 
un  vokālais ansamblis „Lūna” 
no Vecpiebalgas, „Juveris” no 
Dzērbenes, kā arī vieskolektīvi – 
„Atvasara” no Madonas, „Senči” no 
Sarkaņiem,  „Jāņukalns” no Kalsnavas 
un „Ķeipene” no Ķeipenes. 
■  24.janvārī Inešu pilī SIA 
„Larko-V” īpašnieks Valdis 
Cīrulis un Bio resursu industriālās 
ražošanas asociācijas (BRIRA) valdes 
priekšsēdētājs Vestards Rozenbergs    
prezentēja potenciālo investīciju 
projektu, kas  paredz no 2014.gada 
Vecpiebalgas novadā uzsākt plašu 
darbību zivsaimniecības jomā – zivju 
audzēšanu ekoloģiskos apstākļos,  
pielietojot unikālus tehnoloģiskos 
procesus, kurus izstrādājuši BRIRA 
speciālisti. Ražošanas īpatnība - 
ražošana bez pārtraukuma, neņemot 
vērā sezonu, notiek speciālos 

baseinos. Līdzīga veida biotehnoloģijas jau vairāk nekā desmit gadus tiek pielietotas SIA 
„MOTTRA”.  Projektam Vecpiebalgas novadā īstenojoties, sagaidāmas investīcijas vismaz 
15 miljonu eiro apmērā, kā arī tiks radītas vairāk nekā 100 jaunas darbavietas. Potenciālās 
ražotnes vieta tiks noskaidrota turpmāko trīs četru nedēļu laikā.  
■  25.janvārī ekspluatācijā tika nodots Dzērbenes sabiedriskais centrs. Paredzēts, ka centra 
telpas tiks izmantotas dažādām sabiedriskām aktivitātēm un kļūs par vietu, kur iedzīvotāji 
varēs  realizēt savas intereses, mācīties, apgūt jaunas prasmes, rast domubiedrus, sniegt 
atbalstu citiem. 
■    17.janvārī notikaVecpiebalgas pagasta bibliotēkas lasītavas atvēršana un Annas Baltputnas 
gleznu izstādes „Vecpiebalga… Pirms gadiem” atklāšana. Izstādi var apskatīt līdz 5.martam.

Gleznošana ir Annas Baltputnas vaļasprieks jau vairāk nekā trīsdesmit gadus. 

Domes sēde 2013. gada 16. janvārī
Deputāti vienbalsīgi nolēma:
1. Apstiprināt saistošos noteikumus Nr.1/2013. 

„Vecpiebalgas novada pašvaldības pamatbudžets 
un speciālais budžets 2013.gadam ”.Apstiprināt  
2013. gada štatu sarakstu.

2. Apstiprināt Vecpiebalgas novada 2013.gada 
sporta pasākumu nolikumu un atbalsta plānu 
novada sportistiem.

3. Piešķirt Kārlim Nebaram finansiālu pabalstu 
Ls 300,00 apmērā dalībai Latvijas čempionātā 
rallijā.

4. Piedalīties ES programmas „Jaunatne darbībā” 
projektu konkursa 3.1. aktivitātes „Sadarbība 
ar Eiropas Savienības kaimiņvalstīm” projektu 
konkursā. Projekta izmaksas 100% apmērā tiek 
segtas no projekta.

5. Piedalīties ES programmas „Jaunatne 
darbībā” projektu konkursa 1.1. aktivitātes 
„Jauniešu apmaiņa” projektu konkursā ar projektu 
„Let’smake a newLegend!”.Projekta izmaksas 
100% apmērā tiek segtas no projekta.

6. Finansēt radušos sadārdzinājumu būvniecībai 
ūdenssaimniecības projekta ietvaros attiecināmo 
izmaksu starpības apmērā 45841.37 LVL un PVN 
21% 9626.69 LVL apmērā, kas kopā ir 55468.06 
LVL.

7.  Atļaut Vecpiebalgas novada pašvaldībai 
pārdot par brīvu cenu traktoru T-150K ( bilances 
vērtība Ls 77.73), traktoru T-150K ( bilances 
vērtība Ls 448.49),  pašgājēju - iekrāvēju TO-18A 
(bilances vērtība Ls 431.41).

8.  Apstiprināt Vecpiebalgas vidusskolas 
attīstības plānu 2013.-2015.gadam.

9. Papildināt Vecpiebalgas novada vēlēšanu 
komisiju,  sastāvā iekļaujot Dainu Slaidiņu, bet 
Ilzīti Sarmuli – komisijas locekļu kandidātu 
sarakstā.

10. Apstiprināt saistošo noteikumu Nr.2/2013 
„Par nekustamā īpašuma nodokļa aprēķināšanu 
Vecpiebalgas novadā 2013.gadā” projektu.

11. Precizēt Vecpiebalgas novada pašvaldības 

saistošos noteikumus  Nr.14/2011 „Par 
atvieglojumu piemērošanu  nekustamā īpašuma 
nodokļa maksātājiem Vecpiebalgas novadā”.

12. Piekrist 4,5 m plata ceļa servitūta 
nodibināšanai Vecpiebalgas novada pašvaldībai 
piederošajā nekustamā īpašuma „Kalna Raunas” 
(Inešu pagasts) zemes vienībā, ar kuru īpašums 
tiek apgrūtināts par labu nekustamajam īpašumam 
„Kalna Raunas” (Jumurdas pagasts.)

13. Samazināt nekustamo īpašumu „Lejas 
Cimbuļi”, „Kalna Pēterēni” (Kaives pagasts), 
„Kalna Zemītes”, „Zemītes” (Taurenes pagasts) 
nodokļa summu par 50 procentiem.

14. Piekrist īpašuma “Akots” (Dzērbenes 
pagasts) sadalīšanai.

15. Piemērot nodokļu atbalsta pasākumu 19 
īpašniekiem nekustamā īpašuma nodokļa NAP 
maksājumam. 

16. Atbalstīt Vecpiebalgas novada pašvaldības 
iesaistīšanos projektā „Cilvēkdrošības 
veicināšanas aktivitāšu ieviešana Vidzemes 
reģiona pašvaldībās” kā partnerim . Nodrošināt 
līdzfinansējums 10% apmērā no kopējām 
attiecināmajām izmaksām.

17. Sagatavot un iesniegt projekta pieteikumu 
„Vecpiebalgas novada mežsaimniecības attīstība”. 
Piedalīties ELFLA līdzfinansētajā projektā 
kā projekta realizētājam. Nodrošināt 100% 
priekšfinansējumu.

18. Iznomāt Vecpiebalgas vidusskolas telpas 
bērnu nometņu rīkošanai. Izdarīt grozījumus 
Vecpiebalgas novada pašvaldības noteikumos 
„Maksas pakalpojumi, ko sniedz Vecpiebalgas 
novada pašvaldība, tās struktūrvienības un 
iestādes”, izsakot noteikumu 4.punktu „Maksa 
par pakalpojumiem, ko sniedz Vecpiebalgas 
izglītības iestādes” (skat.www.vecpiebalga.lv /
Pakalpojumi).

Nākamā Vecpiebalgas novada domes  sēde 
notiks 2013. gada 20. februārī plkst. 16.00 
Vecpiebalgas pagastā.

VECPIEBALGAS NOVADA DOMĒ 

Saistošie noteikumi 
Nr.2/2013

„Par nekustamā īpašuma 
nodokļa aprēķināšanu 
Vecpiebalgas novadā 2013.
gadā”

1. Saistošie noteikumi nosaka kārtību, 
kādā Vecpiebalgas novada administratīvajā 
teritorijā piemēro nekustamā īpašuma nodokļa 
pieauguma ierobežojumu, nosaka apliekamos 
objektus un nekustamā īpašuma nodokļa 
maksāšanas  paziņojumu piespiedu izpildes 
termiņu.

2.  Neaplikt  ar nekustamā īpašuma nodokli 
dzīvojamo māju palīgēkas, kuru platība 
pārsniedz 25 m² un kas netiek izmantotas 
saimnieciskās darbības veikšanai (izņemot 
garāžas).

3. Nekustamā īpašuma nodokļa apmērs, 
ja nemainās nekustamā īpašuma lietošanas 
mērķis,  par katru zemes vienību 2013.gadā 
nedrīkst pārsniegt 2012. gadam aprēķināto 
nodokļa apmēru (neņemot vērā atvieglojumus) 
vairāk kā par 25 procentiem.

4. Ja nekustamā īpašuma objekts kļūst par 
nekustamā īpašuma nodokļa objektu 2013. 
gadā ( ja 2012. gadā objekts bija ar nekustamā 
īpašuma nodokli neapliekams vai izveidots 
jauns nekustamā īpašuma nodokļa objekts), 
tad nekustamā īpašuma nodoklis 2013. 
gadā tiek aprēķināts, nepiemērojot nodokļa 
pieauguma ierobežojumu.

5.   Nodokļa apmēra pieauguma ierobežo-
jums netiek piemērots, ja aprēķinātais 
nodoklis  ir mazāks par 5 latiem.

6.Nodokļa apmēra pieauguma ierobežojums 
neattiecas uz nodokļa aprēķinu par 
neapstrādātu lauksaimniecības zemi.

7.Būves, kas klasificētas kā vidi 
degradējošas, sagruvušas vai cilvēku drošību 
apdraudošas, ar nākamo mēnesi pēc būves 
klasificēšanas attiecīgajā būvju kategorijā, 
aplikt ar nekustamā īpašuma nodokļa likmi 
3 % apmērā no lielākās turpmāk minētās 

Vecpiebalgas novada domes 
saistošie noteikumi Nr.1/2013

„Vecpiebalgas novada 
pašvaldības pamatbudžets un 

speciālais budžets 2013.gadam”

1. Apstiprināt Vecpiebalgas novada 
pašvaldības pamatbudžetu 2013.gadam 
ieņēmumos Ls 2 985 470,00.

2. Apstiprināt Vecpiebalgas novada 
pašvaldības pamatbudžetu 2013.gadam 
izdevumos Ls 3 333 261,00.

3. Apstiprināt Vecpiebalgas novada 
pašvaldības speciālo budžetu ieņēmumos Ls 
75 971,- un izdevumos Ls 99 871,00.

5.  Apstiprināt paskaidrojuma rakstu par 
Vecpiebalgas novada pašvaldības 2013.gada 
budžetu.

6.  Pilnvarot Vecpiebalgas novada domes 
priekšsēdētāju Ellu Frīdvaldi-Andersoni 
uz rīkojuma pamata veikt naudas līdzekļu 
noguldījumus Latvijas bankās un naudas 
līdzekļu izvietošanu atvērtajā ieguldījumu 
fondā „Latu rezerves fonds”.

7.  Apstiprināt aizņēmuma summu Valsts 
kasē Ls 468 933,00 Vecpiebalgas novada 
pašvaldības līdzfinansētajiem projektiem 
– “Ūdenssaimniecības infrastruktūras 
attīstība Vecpiebalgas novada Kaives ciemā” 
„Ūdenssaimniecības attīstība Taurenes 
ciemā”, “Ūdenssaimniecības infrastruktūras 
attīstība Vecpiebalgas novada Inešu ciemā, 
“Ūdenssaimniecības infrastruktūras attīstība 
Vecpiebalgas novada Vecpiebalgas ciemā u.c. 
projektos.

8.   Saistošie noteikumi stājas spēkā nākamajā 
dienā pēc to parakstīšanas.

kadastrālās vērtības - būvei piekritīgās zemes 
kadastrālās vērtības vai būves kadastrālās 
vērtības.

8. Maksāšanas paziņojumu piespiedu 
izpilde tiek veikta septiņu gadu laikā no 
nodokļa samaksas termiņa iestāšanās brīža.

9. Saistošie noteikumi stājas spēkā 
nākamajā dienā pēc to parakstīšanas.

SLĒPOJUMS „APKĀRT ALAUKSTAM” 
2013.gada 2.februāris 

Reģistrācija no plkst.7.00
Starts:
- 42 km slēpojumam plkst.9.30
- bērnu slēpojumam plkst.10.30
- 19 km slēpojumam plkst.13.00
Apbalvošana plkst.16.00
Dalības maksa Vecpiebalgas novada pašvaldības administratīvajā teritorijā 
dzīvesvietu deklarējušām personām 

2.februārī no plkst.7.00 līdz plkst.16.00 ceļa posms „Meirēni – Greiveri” būs 
slēgts. Satiksme tiks novirzīta pa apkārtceļu caur „Vēveriem”. Atvainojamies par 
sagādātajām neērtībām!
Informācija par slēpojumu: 29478255 (Aivars Avens).



2                                                    VECPIEBALGAS  Novada Ziņas                                                                      2013. gada janvāris

Īstenots projekts

Vecpiebalgas novada pašvaldība īstenojusi 
Eiropas sociālā fonda projekta „Vecpiebalgas 
novada pašvaldības kapacitātes stiprināšana 
Eiropas Savienības un ārvalstu finanšu līdzekļu 
piesaistē” (Nr.1DP/1.5.2.2.3/11/APIA/SIF/065/83) 
īstenošanu. Projekts tiks realizēts darbības 
programmas „Cilvēkresursi un nodarbinātība” 
apakšaktivitātes 1.5.2.2.3. apakšaktivitātes 
„Atbalsts pašvaldībām kapacitātes stiprināšanā 
Eiropas Savienības politiku instrumentu un pārējās 
ārvalstu finanšu palīdzības līdzfinansēto projektu 
un pasākumu īstenošanai” ietvaros.

Projekta mērķis bija paaugstināt Vecpiebalgas 
novada pašvaldības darbinieku kapacitāti Eiropas 
Savienības politikas instrumentu un pārējās 
ārvalstu finanšu palīdzības līdzfinansēto projektu 
un pasākumu īstenošanā. 

Projekta ietvaros Vecpiebalgas novada 
pašvaldības darbinieki apmeklēja apmācības 

projektu vadībā, risku vadībā, MS Project 
lietošanā, iepirkumu dokumentācijas sagatavošanā, 
projektu grāmatvedības kārtošanā. Lai veicinātu 
starpnovadu sadarbību, apmācībās tika iesaistīti 
Amatas novada pašvaldības darbinieki, kā arī 
rīkots pieredzes apmaiņas brauciens uz Amatas 
novada pašvaldību. Vecpiebalgas novada 
pašvaldības darbinieki paplašināja savas zināšanas 
par projektu pieteikumu izstrādi un veiksmīgu to 
īstenošanu, līdz ar to ir palielinājušās iespējas 
piesaistīt nozīmīgus valsts, Eiropas Savienības un 
ārvalstu finanšu līdzekļus novadam, tā uzlabojot 
uzņēmējdarbības vidi un tautsaimniecības attīstību 
kopumā, izveidojot jaunas darbavietas un uzlabojot 
nodarbinātību un sociālo vidi Vecpiebalgas novadā. 
Kopumā apmācībās tika iesaistīti 20 cilvēki.

Projekta kopējās izmaksas ir 3670,72 LVL, ko 
100% apmērā finansē Eiropas Savienība ar Eiropas 
Sociālā fonda starpniecību. Apakšaktivitāti 
administrē Valsts kanceleja sadarbībā ar 
Sabiedrības integrācijas fondu.

Lelde Burdaja

Informācijas sagatavošanā izmantoti  Cēsu rajona Lauku partnerības dati.

Valstī no 2013. gada ir pieejams jauns pakalpojuma 
veids – asistenta pakalpojumi invalīdiem. Sīkāka 
informācija atrodama Invaliditātes likuma 12.panta 
pirmās daļas 3. un 31.punktā (15.11.1012. redakcijā), 
12.panta 51 daļā un 6.daļā, kā arī Ministru kabineta 
2012.gada 18.decembra noteikumos „Kārtība, 
kādā piešķir un finansē asistenta pakalpojumu 
pašvaldībā”.

Kāds var būt asistenta pakalpojuma apjoms?
Līdz 40 stundām nedēļā, izņemot personas ar I 

grupas redzes invaliditāti, kuras saņem pabalstu par 
asistenta izmantošanu 10 stundas nedēļā.

Atbilstoši Invaliditātes likuma 12.panta otrajai 
daļai, asistenta pakalpojumu ir tiesības saņemt:

• personai ar I vai II invaliditātes grupu, 
pamatojoties uz Veselības un darbspēju ekspertīzes 
ārstu valsts komisijas (turpmāk – Valsts komisija) 
atzinumu par asistenta pakalpojuma nepieciešamību;

• personai no 5 līdz 18 gadu vecumam ar invaliditāti, 
pamatojoties uz Valsts komisijas atzinumu par 
īpašas kopšanas nepieciešamību sakarā ar smagiem 
funkcionālajiem traucējumiem.

Vēršam uzmanību, ka:
• persona ar I vai II invaliditātes grupu minētā 

atzinuma vietā var iesniegt personas individuālo 
rehabilitācijas plānu, kurā ir ieteikums par asistenta 
pakalpojuma nepieciešamību, ja Valsts komisija to 
izsniegusi no 2012.gada 1.novembra līdz 2012.gada 
31.decembrim;

• nekādi citi atzinumi (piemēram, par pavadoņa 
nepieciešamību) neapliecina tiesības saņemt asistenta 
pakalpojumu.

Kas nodrošina asistenta pakalpojumu?
Asistenta pakalpojumu saņemšanu un apmaksu 

nodrošina personas deklarētās dzīvesvietas 
pašvaldības sociālais dienests.

Kas var būt par asistentu?
Asistenta pakalpojumu ir tiesīga sniegt fiziska 

persona, kurai ir darba vai personiskā pieredze 
saskarsmē ar personu ar invaliditāti. Asistenta 
pakalpojumu persona var sniegt vairākām personām 
ar invaliditāti, nepārsniedzot 40 stundu nedēļā. Par 
asistentu var būt arī invalīda ģimenes loceklis vai 
radinieks.

Viena un tā pati persona var sniegt asistenta 
pakalpojumu pašvaldībā un izglītības iestādē.

Sociālajam dienestam ir tiesības slēgt līgumu 
ar juridisku personu, kas organizēs pakalpojuma 
sniegšanu personai ar invaliditāti.

Ko darīt personai, lai saņemtu asistenta 
pakalpojumu pašvaldībā?

Lai saņemtu asistenta pakalpojumu, persona vai 
tās likumiskais pārstāvis sociālajā dienestā iesniedz 
rakstisku iesniegumu par asistenta pakalpojuma 
piešķiršanu (turpmāk – iesniegums) un uzrāda personu 
apliecinošu dokumentu, kā arī pārstāvības tiesības 
apliecinošu dokumentu, ja asistenta pakalpojumu 

pieprasa personas likumiskais pārstāvis. Iesniegumu 
iesniedz personīgi, nosūta pa pastu vai elektroniska 
dokumenta formā, atbilstoši normatīvajiem aktiem 
par elektronisko dokumentu noformēšanu un apriti. 

Kādus dokumentus nepieciešams iesniegt 
pašvaldībā?

Iesniegumam pievieno:
• likumiskā pārstāvja pārstāvības tiesības 

apliecinošu dokumentu (kopiju), ja asistenta 
pakalpojumu pieprasa personas likumiskais 
pārstāvis; 

• komisijas atzinumu:
- par asistenta pakalpojuma nepieciešamību, ja 

asistenta pakalpojumu pieprasa persona, vecāka par 
18 gadiem;

- par īpašas kopšanas nepieciešamību sakarā ar 
smagiem funkcionāliem traucējumiem, ja asistenta 
pakalpojumu pieprasa bērnam no piecu līdz 18 gadu 
vecumam;

• institūcijas apliecinājumu par personas dalību 
pasākumos, kuru apmeklējumam nepieciešams 
asistenta pakalpojums (minēto apliecinājumu 
izsniegusi attiecīgā institūcija, kura organizē attiecīgos 
pasākumus ārpus mājokļa (piemēram, aktīvs darbs 
biedrībā vai nodibinājumā, aktīva nodarbošanās ar 
sportu, aktīva piedalīšanās pašdarbības kolektīvos, 
ārpusskolas pasākumi bērniem));

• darba devēja apliecinājumu, ka persona ir darba 
ņēmējs pie attiecīgā darba devēja (ja persona strādā);

• izglītības iestādes apliecinājumu, ka persona 
apgūst attiecīgu izglītības programmu konkrētajā 
izglītības iestādē (ja persona mācās);

• dienas aprūpes centra vai cita rehabilitācijas 
pakalpojuma sniedzēja apliecinājumu (ja persona 
apmeklē attiecīgās institūcijas).

• Citus dokumentus iepriekš neatrunātos gadījumos, 
vienojoties par to ar sociālā dienesta darbiniekiem.

Pakalpojuma pieprasītāja tiesības
Sociālā dienesta lēmumu pakalpojuma pieprasītājs 

var apstrīdēt attiecīgās pašvaldības domē viena mēneša 
laikā no lēmuma spēkā stāšanās dienas. Pašvaldības 
domes lēmumu var pārsūdzēt administratīvajā tiesā 
mēneša laikā no pašvaldības domes lēmuma spēkā 
stāšanās dienas.

Persona ir tiesīga atteikties no asistenta pakalpojuma 
sniedzēja un izvēlēties citu asistenta pakalpojuma 
sniedzēju, iesniedzot sociālajam dienestam pamatotu 
rakstveida iesniegumu. Personai ir tiesības atteikties 
no pakalpojuma sniedzēja ne vairāk kā divas reizes 
gadā.

Sīkāka informācija ir pieejama pie Sociālā dienesta 
darbiniekiem.

Vecpiebalgas novada pašvaldības 
Sociālā dienesta vadītāja  

Anita Kamerāde

Jaunums invalīdiem – 
asistenta pakalpojumi, pārvietojoties ārpus 

dzīves vietas

Par nekustamā īpašuma nodokli
Pagājušajā gadā pašvaldības budžets 

papildinājies ar nekustamā īpašuma nodokļa 
maksājumiem ~ 135 tūkstošu latu apmērā! Liels 
paldies visiem , kuri to apzinīgi pildījuši, un arī 
tiem, kuri vēl gatavojas to darīt! 

Drīz tiks izsūtīti nodokļa maksāšanas paziņojumi 
šim gadam , lieliem pārsteigumiem nevajadzētu 
būt, jo nodokļa likmes nav mainījušās, nedaudz ir 
palielinājusies kadastrālā vērtība lauksaimniecības 
zemēm. Dzīvojamo māju palīgēkas arī šogad 
ar nodokli  netiks apliktas.  Tāpat  kā iepriekš, 
aprēķiniem tiks piemērots 25 % nodokļu 
pieauguma ierobežojums (maksājums nepārsniegs 
iepriekšējā gadā aprēķināto vairāk kā par 25 %). 
Vidi degradējošas, sagruvušas vai cilvēku drošību 
apdraudošas ēkas tiks apliktas ar nodokļa likmi 3 
% apmērā no būvei piekritīgās zemes  vai būves 
kadastrālās vērtības.

Likumā „Par nekustamā īpašuma nodokli” 
paredzēti jauni atvieglojumi - par 50 % tiks 
samazināts nekustamā īpašuma nodoklis par 
dzīvojamām mājām un tām piekritīgo zemi -
daudzbērnu ģimenēm, kurās 1.janvārī ir trīs vai 
vairāk bērni vecumā līdz 18 gadiem (arī aizbildnībā 
esoši vai audžu ģimenē ievietoti bērni) un ja 
personai vai tās laulātajam šajā objektā ir deklarētā 
dzīvesvieta kopā ar vismaz trim no minētajiem 
bērniem. Šogad datus par daudzbērnu ģimenēm 
programmā nesaņemsim no citām datu bāzēm, 
tādēļ  visiem, uz kuriem attiecas šie atvieglojumi,  
šī gada laikā jāraksta pašvaldībai iesniegums 
par atvieglojumu piemērošanu. Būšu priecīga, 
ja tuvākajā laikā piezvanīsiet un informēsiet par 
atvieglojumu piemērošanu, lai, aprēķinot nodokli, 
informācija būtu precīza!  

2011. gada nogalē pašvaldība apstiprinājusi 
saistošos noteikumus par atvieglojumu 
piemērošanu nekustamā īpašuma nodokļa 
maksātājiem. Šie noteikumi nedaudz atvieglo 

nodokļu slogu viesu māju saimniekiem, ražošanas 
objektu īpašniekiem, pakalpojumu sniedzējiem, 
uzņēmējiem , kuri radījuši jaunas darbavietas vai 
ieguldījuši investīcijas ražošanas ēkās. Noteikumi 
publicēti novada mājas lapā www.vecpiebalga.
lv sadaļā Normatīvie akti. Noteikumi paredz arī 
atvieglojumus trūcīgajām un maznodrošinātajām 
personām. Nodoklis par dzīvojamām ēkām un 
tām piekrītošo zemi trūcīgajām personām tiks 
samazināts par 90 % , bet maznodrošinātajiem 
par 50 %. Datus par šīm personām saņemam no 
sociālā dienesta datu bāzes.  

Par lauksaimniecības zemi, kas atbilstoši 
Lauku atbalsta dienesta datiem 2012.gadā netika 
apstrādāta, veikts papildus aprēķins. Lūdzu, 
zvaniet , ja zeme apstrādāta, bet tomēr veikts 
aprēķins, tad informēsim LAD un  īpašums tiks 
vēlreiz apsekots. Vairākos īpašumos, kuri iekļauti 
LAD sarakstos kā neapstrādāti, lauksaimniecības 
zeme jau apmežojusies. Būtu vērts sazināties 
ar mežu taksatoru un izgatavot jaunu meža 
apsaimniekošanas projektu, lai zemes dienesta 
kadastra reģistrā šo zemi no lauksaimniecības 
zemes ieskaitītu meža zemē.  

Ja lietojat  internetu, aicinu  pieteikties nodokļa 
maksāšanas paziņojuma saņemšanai e-pastā. 
Paldies visiem, kuri to jau izdarījuši, jo tas ļoti 
atvieglo mūsu darbu un samazina izdevumus 
paziņojumu nosūtīšanai! To var izdarīt portālā 
www.epakalpojumi.lv  vai paziņojot mums savu 
e-pasta adresi. Portālā www.epakalpojumi.lv ir 
iespēja aplūkot sagatavotos nodokļa maksāšanas 
paziņojumus, veiktos maksājumus, redzēt konta 
stāvokli un veikt kārtējos maksājumus no bankas 
maksājumu kartes. 

Gaidīšu jūsu zvanus - 64170464, 26115317, 
26420236.

Nekustamo īpašumu speciāliste 
Daina Slaidiņa

Projektu piesaiste novadā
No 2009. līdz 2012. gadam pašvaldība un novada nevalstiskās organizācijas  īstenoja vairākus 

nozīmīgus projektus ceļu infrastruktūras, izglītības, veselības, brīvā laika pavadīšanas, kā arī sporta jomā. 
Pēc iedzīvotāju lūguma publicējam aktivitātes finansējuma piesaistē LEADER projektos, kuru mērķis ir 
uzlabot dzīves kvalitāti cilvēkiem laukos, domājot par ekonomiskajiem, sociālajiem uzlabojumiem un 
vides saglabāšanas iespējām. 
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KULTŪRA UN SABIEDRISKĀS AKTIVITĀTES   

Jau ceturto gadu Kaivē atzīmējām  Zvaigznes dienu. Tā ir skaista 
tradīcija, lai sniegotā ziemas  dienā  klausītos dzeju, mūziku un priecātos 
par deju. Ar Jāņa Rokpeļņa, Skaidrītes Kaldupes, Guntas  Ledājas, 
Mārītes Žurovskas un citu autoru dzejoļiem un dziesmām ziemas 
noskaņās iepazīstināja Kaives amatiermākslinieki. Dāmu deju kolektīvs  
“Kaiva”  un mūsu kaimiņi – Skujenes vidējās paaudzes deju kolektīvs  
vakaru darīja krāsaināku ar  jestriem, lustīgiem deju soļiem un tautas 
ticējumiem ,kuri gadu  gaitā apvijuši Zvaigznes dienu. Patīkamā gaisotnē, 
kura valdīja starp klātesošajiem , visa vakara garumā tika vēlēta veiksme 
un  izdošanās Jaunajā gadā.

Debesīs tūkstošiem zvaigžņu,
Tomēr katram vien savu – zvaigzni,
Kas dod cerību, drosmi un prieku,

Zvaigzni, kas sniedz vēstījumu, likteni
Un īsto ceļu sapņa piepildījumam.

Lai Jums katram ir sava zvaigznīte!

Zvaigznes diena Kaivē

Masku balle – karnevāls 
Taurenē

2012. gada nogalē ir beidzies arī 
kārtējais posms Latvijas Sarkanā 
Krusta (LSK) Cēsu Komitejas 
Vecpiebalgas nodaļas dzīvē.  Latvijas 
Sarkanais Krusts ir bezpeļņas 
sabiedriska organizācija, kas 
nodarbojas ar labdarību un humāno 
palīdzību tiem, kam iet grūtāk kā 
mums. Viss SK finansējums veidojas 
no biedru ziedojumiem, visa darbība ir 
brīvprātīga, bez samaksas.

Par SK biedriem var kļūt visi 
cilvēki, kas sasnieguši 18 gadu 
vecumu neatkarīgi no materiālā 
stāvokļa, samaksājot biedra naudu 
Ls 1 kalendārajā gadā un saņemot 
biedra karti. Par saņemto palīdzību jādod ziedojums pēc 
katra iespējām. Personas ar trūcīgo statusu no ziedojuma 
atbrīvotas. Ziedot var arī tīras, nebojātas drēbes, gultas 
veļu, apavus, traukus un citas sadzīvē noderīgas lietas, 
iepriekš sazinoties pa telefonu 26420822 ar Velgu.

Sarkanā Krusta nodaļa Vecpiebalgā darbojas jau no 
2004. gada, šobrīd reģistrējušies 50 biedri, no kuriem 16 
ir no pašas pirmās nodaļas dibināšanas dienas. Protams, 
nākamajā gadā gaidām arī jaunus biedrus un aktīvistus. 

Šis periods, īpaši pēdējie 4 gadi, bijuši notikumiem 
bagāti. Katru gadu braucam ekskursijās pa Latviju, 
esam bijuši Lielvārdē, Līgatnē, Rūjienā, Preiļos un citur. 
Nodaļa ir rīkojusi arī kafijas „Merrild” akciju vientuļajiem 
pensionāriem, tāpat nodaļas biedriem palīdzēts arī ar 
LSK Cēsu Komitejas ziedotajiem medikamentiem. 
Sagatavojot nelielas dāvaniņas, esam iepriecinājuši arī 
jaundzimušos.  Katru gadu rīkojam humānās palīdzības 
akcijas, lai grūtā brīdī palīdzētu Vecpiebalgas un Inešu 
pagasta iedzīvotājiem. No LSK Cēsu Komitejas un 
privātiem ziedotājiem saņemtas un izdalītas 2 tonnas 
mazlietotu apģērbu un apavu. Paldies visiem, kuri 
atsaucās uz aicinājumu ziedot apģērbu, sadzīves tehniku 
un mēbeles. Divas reizes gadā tiek organizēta arī Donoru 
diena. Donoru kustībā iesaistījušies 400 cilvēki. Pa šiem 
gadiem izveidojusies cieša sadarbība ar Vecpiebalgas 
novada pašvaldību, kultūras namu, vidusskolu, pensionāru 
apvienību „Pīlādzītis” un ilgstošās sociālās aprūpes centru 
„Vecpiebalga”, pasta nodaļu, kā arī ar uzņēmējiem - SIA 
„DAA”, „Doktorāts”.

2012. gada 17.decembrī notika Latvijas Sarkanā Krusta 
Cēsu Komitejas Vecpiebalgas nodaļas priekšsēdētāja 
pārvēlēšanas sapulce, ko apvienojām ar Ziemassvētku 
atzīmēšanu.  Tā kā daudzi SK biedri darbojas arī pensionāru 
kopā „Pīlādzītis”, nolēmām svinēt kopā. Sapulcē piedalījās 

Zvaigžņu dienas ticējumus atklāj Guna Kalniņa un dāmu deju grupa „Kaiva”.

26 SK biedri no 50 reģistrētajiem. Izmantojām skaistās 
Vecpiebalgas kultūras nama telpas. Par mājīgumu un 
omulību šajā pasākumā rūpējās Ieva Veinberga un Rasma 
Beķere, kā arī veikals „Elvi” ar ziedoto kliņģeri un 
šampanieti. Sanākušie SK biedri vienbalsīgi apstiprināja 
Velgu Kalniņu par LSKCK Vecpiebalgas nodaļas 
priekšsēdētāju uz nākamajiem 4 gadiem. 

Šā gada 17. janvārī Vecpiebalgas kultūras namā notika 
kafijas tēmas „Merrild” un Latvijas Sarkanā Krusta kopīgā 
labdarības projekta „Mēs Jūs atceramies” pasākums, kas 
tiek organizēts jau 4 gadus. No katras veikalā nopirktās 
„Merrild” kafijas paciņas daļa naudas tiek ziedota kafijas 
iegādei vientuļajiem pensionāriem. Iegādāto kafiju 
izdala LSK nodaļām. Tā kā pilnīgi visiem vientuļajiem 
pensionāriem pa kafijas paciņai neiznāk, šoreiz kopā ar 
Vecpiebalgas novada sociālo dienestu aicinājām tos, kuri 
paši varēja ierasties uz pasākumu, kopā 20 cilvēkus no 
Vecpiebalgas un Inešu pagasta.

Kafijas svētkus atzīmējām kopā ar novada sociālo 
dienestu un pensionāru kopu „Pīlādzītis”. Runājām par 
kafiju dažādos, arī drusku neierastos, aspektos, mielo-
jāmies ar „Merrild” dāvāto kafiju, Vecpiebalgas novada 
domes sarūpētajām 2 tortēm, LSKCK Vecpiebalgas 
novada kliņģeri un citiem gardiem našķiem. 

Pēc tam visi kopā noskatījāmies filmu „Ja tik mīļa 
ielūgšana” par vasaras pasākumu Alauksta estrādē. Laiks 
paskrēja nemanot.

Cerot uz turpmāku sadarbību, saku paldies visiem, 
kas aktīvi iesaistījās nodaļas darbībā un atbalstīja mūs 
materiāli un morāli.

Laimīgu Jauno gadu!
LSK Cēsu komitejas 

Vecpiebalgas nodaļas vadītāja 
Velga Kalniņa

Tradicionālais karnevāls – 
masku balle vairs neprasa lielus 
komentārus. Tā jau ir tradīcija, ko 
nevar lauzt. Katru gadu atliek vien 
priecāties un brīnīties par cilvēku 
izdomu un neatlaidību veidot 
maskas. Kā man teica maskas 
„Mežoņi”, kas šogad ieguva pirmo 
vietu, tā ir reize, kad vari tā pa īstam 
izdejoties, iztrakoties, izpausties 
tēlā. Man prieks, ka katru gadu ir 
pastāvīgie masku veidotāji, tāpat kā 
pastāvīgie apmeklētāji bez maskām, 
no kuriem kāds teica, ka uz masku 
ballēm, kas ir Taurenē, nāk jau teju 
15 gadus. Masku veidošana ir jau 
pārgājusi uz jauno paaudzi. Man 
par to liels prieks.

 Paldies par bagātīgo balvu fondu, 

ko sarūpēja labas organizācijas, 
tāpēc veicināšanas balvas tika 
pilnīgi visām maskām. Bet, lai 
atkal nākamgad būtu iedvesma 
veidot jaunas maskas, tika  
suminātas pirmās trīs godalgotās  
vietas: 1.vietā  „Mežoņi” ,2. vietā 
„Malu cilvēki”, 3.vietā „Malvīnes 
ar saviem perfektajiem Buratīno”. 

 Priecājos, ka Čūskas gadā nebija 
nevienas no čūsku sugām. Kas lai 
zina, kā būtu ar to čūskas indi! 

Tāpēc liels paldies visiem – 
žūrijai , kas vērtēja,  sponsoriem, 
kas atbalstīja, dalībniekiem, kas 
piedalījās un priecājās.

Uz tikšanos nākamajā gadā! 

Ginta Babre

3.godalgu pēc žūrijas vērtējumu ieguva „Malvīnes ar saviem perfektajiem Buratīno”.

Latvijas Sarkanā Krusta 
Vecpiebalgas nodaļas aktivitātes

Lai nezūd kopā sanākšanas prieks

Lai gan stindzināja sals un lauku ceļus klāja 
sniegs, tuvojoties Ziemassvētkiem un gadu mijai, 
15.decembrī novada pensionāru eglīte noritēja, kā 
iecerēts. Vecpiebalgā mūs laipni uzņēma kultūras 
nama vadītāja Zigrīda. Kopā uz sarīkojumu ieradās 80 
novada pensionāri. Koncertu sniedza amatiermākslas 
kolektīvi, svētkus atklāja domes priekšsēdētāja Ella 
Frīdvalde – Andersone un Sociālā dienesta vadītāja 
Anita Kamerāde, kuras pauda prieku par labo sadarbību 
un novēlēja arī turpmāk būt tikpat aktīviem novada 

dzīves līdzdalībniekiem. Ballē, kurā  spēlēja grupa 
„Galaktika”, mūzika skanēja līdz pēdējam viesim un 
dejotājam. Paldies visiem, kuri atsaucās uz „Pīlādzīša” 
aicinājumu par kopīgu svētku sarīkojumu, un klubiņa 
pensionāriem, kuri kā allaž bija pilnā sastāvā. 

17. februārī Vecpiebalgas pensionārus aicinu uz 
masku balli „Kā eglei – svece, kā svecei –liesma” 
ierasties maskās. Uz tikšanos!

Ieva Veinberga

Kā atzīst paši seniori, runas un plāni lai paliek sapulcēm, bet ballē jālustējas. 



4                                                    VECPIEBALGAS  Novada Ziņas                                                                      2013. gada janvāris

SPORTS

Vecpiebalgas vidusskolā

Burtnieku novadā godināti Latvijas 
labākie BMX braucēji 

Sestdien, 8. decembrī, Valmieras pagasta 
kultūras namā, Burtnieku novadā, pulcējās Latvijas 
labākie BMX riteņbraucēji, lai saņemtu Latvijas 
čempionu kreklus un “Grand Prix” sacensību sērijas 
uzvarētāju balvas. Pagājušajā gadā  BMX  gada 
noslēguma pasākumu  rīkojām mēs – BMX klubs 
„Vecpiebalga”. Šoreiz  saimnieku gods bija uzticēts 
BMX klubam “Tālava”, kas sarūpēja svētkus visiem 
11 Latvijas BMX klubiem, kā arī ikvienam pasā-
kuma dalībniekam.

 Īpaši pateicības vārdi tika veltīti BMX 
klubu sistēmas dibinātājam, bijušajam Latvijas 
Riteņbraukšanas federācijas viceprezidentam Jānim 
Siliņam. Viņa ieguldīto darbu augstu novērtēja 
sanākušo klubu un federācijas pārstāvji, uzsverot ne 
tikai paveikto sporta veida attīstībā, bet arī jaunatnes 
audzināšanā par patriotiem un kārtīgiem cilvēkiem.

Savukārt pēc tam pie Latvijas čempionu krekliem 
tika šogad ātrākie braucēji  19 vecumu grupās. Viņi 
simboliski katrs iededza svecīti svētku eglē un 
saņēma godam nopelnīto kreklu. 

No BMX  kluba „Vecpiebalga”   Latvijas  
čempiona kreklu ieguva Helvijs Babris.

Pie īpašām balvām tika arī “Grand Prix” labāko 
trīs vietu ieguvēji.

No BMX kluba „Vecpiebalga„ „Grand Prix”  
ieguva  Deniss Regnārs Steļmačenoks, Niklāvs 
Babris, Rinalds Jānis Kārkliņš, Helvijs Babris. 

Kluba braucējam Arvim Kārkliņam pietrūka 
tikai viens punkts. Par visu notikušo  klātienē  un 
saviem komandas biedriem  priecājās  jaunais BMX 
„Vecpiebalga” braucējs Rinalds Dzenis.

Ar priekšnesumiem viesus priecēja Valmieras 
pagasta jauniešu deju kolektīvs “Sadancis” un vokālā 
grupa “Dīva”, kā arī mākslinieki, kas demonstrēja 
trikus ar uguni. Savukārt pēc sportistu sveikšanas 
un balvu sadalīšanas viesi varēja iesaistīties “BMX 
klubu olimpiādē”, ļaujot noskaidrot labākos dažādu 
atraktīvu uzdevumu veikšanā.

Latvijas BMX sezonas noslēguma pasākumā 
piedalījās pārstāvji no visiem 11 Latvijas BMX 
klubiem – Ventspils „Spars”, Saldus „Ozolēni”, 
Jelgavas „Mītavas kumeļi”, „Mārupes”, Rīgas 
„Favorīts”, „Madonas”, „Vecpiebalgas”, Smiltenes 
„Silvas ziķeri”, Valkas „ALKO Valka”, Valmieras 
„Māra Štromberga aģentūra” un mājiniekiem – 
Burtnieku novada „Tālavas”, kuriem godināšanas 
ceremonijas rīkošana tika uzticēta jau trešo reizi. 
Viesu vidū bija arī Latvijas olimpiskās BMX izlases 
sportisti – divkārtējais olimpiskais čempions Māris 
Štrombergs, Rihards Veide un Sandra Aleksejeva.

BMX klubs „Vecpiebalga” sveic visus 
JAUNAJĀ gadā un JAUNAJĀ sezonā!

Vecpiebalgas BMX kluba braucēji gatavojas intervijai.

Mērķis, uzdevums:
Veicināt sporta aktivitātes iedzīvotāju vidū. 
Veicināt veselīga dzīves veida attīstību ģimenēs. 
Noskaidrot aktīvākos sportistus un sportiskākās ģimenes. 
Apbalvošana: katrā vecuma grupā 1.-3.vietu ieguvēji tiek apbalvoti 

ar piemiņas balvām. Balvas lielums atkarīgs no dalībnieku skaita 
grupā. 

Vecpiebalgas novada čempionātā tiek apbalvoti ar medaļām un 
piemiņas balvām.

Pieteikšanās: visām sacensībām sākas stundu pirms sacensībām.
Informācija:  2 nedēļas pirms sacensībām Vecpiebalgas novada 

mājaslapā www.vecpiebalga.lv
Sacensību dalībnieki atbild par savu veselību, nepilngadīgajiem 

– vecāki.
Vecpiebalgas novada sacensības volejbolā.
19. janvārī Vecpiebalgas vsk. sporta zālē plkst.10.00. Komandas 

sastāvā 4.vīr., 1.siev. Sacensību galv. Tiesnesis M.Krams. 
Vecpiebalgas novada čempionāts distanču slēpošanā.
16.februārī Vecpiebalgas pagasta slēpošanas trasē plkst.11.00 visās 

vecuma grupās. Sacensību galv. tiesnese A.Praulīte.   
Vecpiebalgas novada čempionāts pludmales volejbolā.  
18.maijā plkst. 10.00 Vecpiebalgas sporta laukumā. Sacensību galv. 
tiesnesis M.Krams.      
Riteņbraukšana – orientēšanās. 

22.jūnijā plkst.10.00 Vecpiebalgā sporta laukumā. Dalībnieki ar 
divriteņiem dodas uz kontrolpunktiem, kur veic dažādus uzdevumus. 
Uzvar dalībnieks, kurš uzrāda labākos rezultātus stacijās. 

Vecpiebalgas novada sporta svētki.
2013.gada vasara (datums tiks precizēts). Piedalās Vecpiebalgas 

novada uzņēmēju komandas. Komandas sastāvs 4 vīrieši un 4 sievietes. 
Sacensības notiek netradicionālajos sporta veidos. Galvenais tiesnesis 
Andris Praulītis.

Vecpiebalgas novada čempionāts futbolā.
6.jūlijā Inešu sporta laukumā plkst.10.00. Sacensībās piedalās 

novada pagastu komandas. Komandas sastāvā 9 dalībnieki. Sacensības 
organizē un tiesā Vecpiebalgas novada pašvaldība.. 

Sacensības netradicionālajos sporta veidos.  
17.augustā plkst.11.00 Kaives pag. sporta laukumā. Sacensības 
organizē un vada Kaives pag. apstiprināta sporta entuziastu grupa. 
Novada pārgājiens, skrējiens ,,Briņģu aplis”. 

7.septembrī plkst.11.00 Ineša pag. sporta laukumā visās vecuma 
grupās nūjojot, skrienot, soļojot. Sacensību galv. tiesnesis A.Praulītis. 

Skolu sports
Mērķis. Veicināt sporta attīstību novada skolās un noskaidrot 

spēcīgākos sportistus.
Apbalvošana. Aktīvākās skolas apbalvo ar sporta inventāru. 

Sacensību 1.-3.vietu ieguvēji tiek apbalvoti ar medaļām.
Par sacensību dalībnieku veselību atbild vecāki.

Distanču slēpošana. 5. martā plkst. 10.30 pie Vecpiebalgas 
vidusskolas.

Pavasara kross. Maijā (datums tiks precizēts) Taurenes pamatskolā. 
Olimpiskā diena (vadoties pēc valsts nolikuma).

2013.gada sporta 
pasākumu nolikums

SKOLU ĪSZIŅAS
Decembrī komandu olimpiādē „Atvērtā kopa” 3.vietu ieguva 

Maira Asare, Armanda Višņova, Gundars Tomašs, Sintija 
Igaune, Samanta Elliņa, Jēkabs Zommers (8.A), atzinību Toms 
Niko Krūmiņš, Artūrs Alberts Krams, Anna Suzanna, Artūrs 
Oļševskis, Paula Diana Šulca (7.kl.), Nauris Kuzmans, Līva 
Brauere, Mārtiņš Arājs, Kitija Paeglīte (9.kl.).

Janvāra sākumā savus diplomus saņēma lasīšanas rallija -  
testa brauciena un 1.kārtas laureāti – Jolanta Kučinskaite, Paula 
Graudiņa 96.kl.), Paula Diana Šulca, Toms Niko Kūmiņš (7.kl.), 
Līva Brauere (9.kl.). 

No 7. līdz 11.janvārim Vecpiebalgas vidusskolas skolotāja 
Baiba Jēriņa devās Comenius sagatavošanas vizītē uz 
Rumāniju.

11. janvārī  notika starpnovadu Vides projektu olimpiāde (2. 
posms), kur Santa Gruele (11.E) ieguva 2.vietu, 

Gatis Zvejnieks  - 3.vietu, Līva Brauere (9.kl.) – atzinību. 
Novada olimpiādēs godalgotās vietas ieguva: matemātikā 

1.vieta  Silvestram Pētersonam (5.kl.), Mairai Asarei (8.A), 
Naurim Kuzmanam (9.kl.); 2.vieta – Andrim Braueram (5.kl.), 
Jolantai Kučinskaitei (6.kl.), Paulai Dianai Šulcai (7.kl.); latviešu 
valodā 1.vieta Mairai Asarei, angļu valodā 2.vieta Jolantai 
Kučinskaitei, bioloģijā 1.vieta Paulai Dianai Šulcai.

15. janvārī notika starpnovadu 12. klašu vēstures olimpiāde, 
kur Žanete Zommere ieguva 2.vietu, Zigurds Baumanis – 
atzinību.

16. janvārī apbalvojumus saņēma Roberta Mūka literārā 
konkursa dalībnieki – 3.vieta Loretai Ločmelei (4.kl.), Jolantai 
Kučinskaitei (6.kl.), atzinība Kristiānam Freimanim (4.kl.), 
Paulai Dianai Šulcai (7.kl.). Sintijai Igaunei, Gundaram Tomašam 

(8.A), Ģirtam Rozītim (9.kl.), Ance Kazākai (12.E).
17. janvārī  aerobikas konkurss starp klasēm.
18. janvārī  notika starpnovadu fizikas olimpiāde (2.posms). 

Sākumskolas klasēm notika mācību priekšmetu olimpiādes. 
21. janvārī 1991. gada barikāžu aizstāvju atceres diena.     
23. un 24. janvārī notika Erudīcijas konkursa 3.kārta.
25. janvārī zēnu kora mēģinājums Jaunpiebalgā.

Taurenes pamatskolā
2.mācību semestrī Taurenes pamatskola 1x nedēļā turpina 

organizēt braucienu uz peldbaseinu „Rifs”. 
9.janvārī Taurenes pamatskolas dziedātāji ar 

koncertprogrammu viesojās „Gatartas” pansionātā.
11.janvārī Taurenes pamatskola uzņēma 5.-9.klašu 

skolēnus no novada skolām, kuri ieradās uz „Draudzīgo 
mācību olimpiādi”.

Taurenes pamatskolas skolēni janvārī divreiz aktīvi 
apmeklēja „Viešuru” kalna slēpošanas trasi.

28.janvārī Taurenes pamatskolā Draudzīgā 
aicinājuma Pateicības diena, kurā paldies teicām skolas 
labvēļiem.

Inešu pamatskolā
10. janvārī mākslas programmas 1. semestra darbu 

izstāde Radošo darbnīcu telpās aplūkojama ikvienam 
interesentam (zvanīt  mob.22026815).

Inešu pamatskolas pirmsskolas bērnu dienas centra 
audzinātāja Madara Pūce absolvēja RPIVA, iegūstot 
kvalifikāciju - pirmsskolas izglītības skolotāja.

ESF projektā „Inovatīva un praksē balstīta 

izglītības ieguve” 2. līmeņa profesionālās augstākās izglītības 
programmas „Skolotājs” īstenošanas laikā 2 skolotājas ieguva 
vēl vienu augstāko izglītību un otru specialitāti:

Vita Miķelsone – vizuālās mākslas skolotāja, Ilze Cīrule – 
sociālo zinību skolotāja.

No 14. līdz 25. janvārim mācību priekšmetu jomas „Es un 
sabiedrība” laikā notika tikšanās ar Latvijas izlases biatlonistu 
Tomu Praulīti kustību dienā „Visi uz slēpēm!” un novada 
jauniešu centra „Balgas strops” vadītāju Leldi Burdaju robotikas 
nodarbībā. Abi jaunieši  ir Inešu pamatskolas  bijušie skolēni 
ar veiksmīgi uzsāktu darba karjeru. Vēlam veiksmi nākotnes 
darbos!
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SKOLU ZIŅAS

Otrā semestra pirmā nedēļa Taurenes 
pamatskolā bija satraukuma pilna, jo 11. 
janvārī skolā notika Draudzības mācību 
olimpiāde 5.-9.klasei, kurā piedalījās 
Vecpiebalgas vidusskolas, Dzērbenes 
vidusskolas, Skujenes, Sērmūkšu, 
Taurenes pamatskolas komandas. 

Savas zināšanas un prasmes pārbaudīja 
39 skolēni. Katrs dalībnieks veica 
divus olimpiādes darbus. Visiem 5. 
līdz 9.kl. dalībniekiem bija viens darbs 
matemātikā, bet otrs – latviešu valodā 
(8.-9.kl.), bioloģijā (7.kl.), dabas zinībās 
(5.kl.) un angļu valodā (6.kl.).

Diena aizritēja saspringtā darbā. Pēc 
pusdienām komandas iestudēja trīs 
pasakas XXI gadsimta interpretējumā. 
Katram bija interesanti un jautri redzēt 
savus komandas biedrus un konkurentus 
neparastu tēlu izskatā.

Olimpiādes dienas noslēgumā 
uzzinājām uzvarētājus.

Matemātikā 5. klašu grupā 1.vietu 
dalīja Silvestrs Pētersons no Vecpiebalgas 
vidusskolas un Ernests Kancēvičs no 
Dzērbenes vidusskolas. 6. klašu grupā 
1.vieta Justīnei Laumanei no Dzērbenes 
vidusskolas, bet 7. klašu grupā Jānim 
Kučinskim no Taurenes. 8. un 9. klašu 
grupā nepārspēti bija Vecpiebalgas 
pārstāvji: Maira Asare un Nauris 
Kuzmans.

Maira Asare arī latviešu valodas darbu 
8. klašu grupā bija veikusi vislabāk, bet 
9. klašu grupā labāko rezultātu uzrādīja 
Jānis Vilciņš no Sērmūkšiem.

Bioloģijā 1. vieta Paulai Diānai Šulcai 

no Vecpiebalgas. 
Dabas zinībās labākais darbs  Ernestam 

Kancēvičam no Dzērbenes.
Angļu valodā augstāko vērtējumu 

ieguva Dinija Pušķe no Sērmūkšiem.
Komandu kopvērtējumā 1. vietu 

ieguva Vecpiebalgas vidusskola, 2. 
vietu – Sērmūkšu pamatskola, 3.vietu 
– Dzērbenes vidusskola.

Uzdrošinos teikt, ka diena bija 
interesanta, spraiga, pozitīva sacensības 
gara pilna. Aizkustinoši bija brīži, 
kad skolotāji pārdzīvoja par saviem 
audzēkņiem, par to, kā viņi tiks galā ar 
grūtajiem uzdevumiem. 

Gribu pateikties skolotājām – Baibai 
Baltiņai, Vitai Lapiņai un Valdai 
Miķelsonei, par atsaucību un izturību gan 
olimpiādes vadīšanā, gan darbu labošanā 
un rezultātu apkopošanā.

Esmu pateicīga Taurenes skolas 
pedagogiem – R. Nagainim, Dz. Brīvībai, 
I.Švalbei, L.Ozoliņai, I.Žagarei, I.Batņai, 
D.Potašai par mācību olimpiādes darbu 
veidošanu un ieguldīto darbu šī pasākuma 
organizēšanā.

Pateicību pelnījuši arī šoferīši, kas 
bērnus atveda uz olimpiādi un aizveda 
mājās.

Esam gandarīti par paveikto. Ceram 
tikties ar kaimiņu skolām atkal kādā 
draudzīgā pasākumā.

                              Sandra Kārkliņa,
 Taurenes pamatskolas 5.-9.kl. 

MK vadītāja 

Draudzības mācību olimpiāde

Pirmā pusgada darbs un rezultāti 
Skujenes pamatskolā

Mācību gads sākās ar svētkiem – 1. 
septembrī (tā bija sestdiena) pēc vasaras 
pulcējāmies skolā, lai svinētu Zinību 
dienu. 

Rudens ir pārgājienu un mācību 
ekskursiju laiks. Par šīm aktivitātēm 
jau esam rakstījuši “Novada Ziņās”  
novembrī. 5. un 4. klases skolēni 
apmeklēja izrādi „Viens pats mājās 
Ziemassvētkos”  – Cēsīs.

Septembrī vienu nedēļu pavadījām 
kopā ar Nordplus sadarbības partneriem 
no skolas Norvēģijā, iepazīstinot viņus ar 
Rīgu, apmeklējot Tērvetas dabas takas, 
Vecpiebalgu, Inešu porcelāna fabriku 
un Antēnu riju, Cēsu pili un Vecpilsētu, 
darbojāmies kopīgi radošajās darbnīcās. 

Olimpiskajā dienā visi vingrojām un 16 
mūsu skolēni bija Vecpiebalgā uz kopīgo 
novada skolu sporta pasākumu.

Četri skolēni un skolas direktore okto-
brī bija Īslandē. Šajā mēnesī skolotāju 
kolektīvs pieredzes apmaiņā ciemo-
jās Gārsenes pamatskolā, apmeklēja 
J. Jaunsudrabiņa „Mūsmājas” Neretas 
„Riekstiņos”, Likteņdārzu un šūpojās 
Latvijā augstākajās šūpolēs (11m), kas 
uzstādītas 2012. gada vasarā Ķeipenē. 

Notika skolēnu pašpārvaldes vēlēšanas, 
kur par skolas pašpārvaldes prezidenti 
tika ievēlēta 7. klases skolniece Patrīcija 
Pļešakova.

Spēka daudzcīņā Vecpiebalgā mūsu 
skolu pārstāvēja Kristers un Kristaps 
Bormaņi, Ilmārs Doršs un Rodrigo 
Stivriņš.

Emocionālajā gaismas nesēju skrējienā 
devās Dāvis Kalniņš un Kristaps 
Bormanis.

Decembrī skolā notika projekta 
“Dzīvo veselīgi!” pasākums. Dienu 
sākām ar veselīgām brokastīm, tad 
sekoja izglītojoša lekcija, vingrošana 
un dažādas kustību aktivitātes, bet 
noslēgumā vērojām triatlonista Jāņa Lāča 
demonstrējumus.

1. – 4. klašu skolēniem bija izteiksmīgās 
runas konkurss „Baltie Ziemassvētki”.

Ikdienas darbā un svētku gaisotnē 
aizritējis pirmais mācību pusgads.

Ziemassvētku svinīgajā pasākumā par 
panākumiem un labām sekmēm mācību 
darbā tika apbalvoti Adele Lazdiņa, 
Valērija Stivriņa, Dāvis Zaltāns, Kristaps 
Žēpers, Mārcis Bērziņš, Edgars Aleks 
Demešenkovs, Elīna Jakovļeva, Monta 
Linkuma, Maija Miķelsone, Miks 
Jānis Olte, Patrīcija Pļešakova, Madara 
Gunita Demešenkova, Rita Ozola, Līva 
Jukneviča.

Ziemassvētku vecīša uzslavu saņēma 
„Nesam gaismu” skrējēji Dāvis Kalniņš 
un Kristers Bormanis un skolēni, kuriem 
nav neviena kavējuma: Normunds 
Lazdiņš, Edgars Aleks Demešenkovs, 
Kristīne Meļķe, Linards Olte, Jurģis 
Jevstigņejevs, Ingmārs Lazdiņš, Miks 
Jānis Olte, Patrīcija Pļešakova, Kristers 
Bormanis, Madara Gunita Demešenkova, 
Andis Lazdiņš, Kristaps Bormanis, Līva 
Jukneviča.

Liels ārpusstundu darbs tika ieguldīts 
Ziemassvētku koncerta sagatavošanā. Kā 
katru gadu, arī šogad svētkos kopā bija 
bērni un vecāki. 

Valda Miķelsone, Skujenes pamatskolas
direktores vietniece ārpusklases darbā

Jauna dzīve tekstilizstrādājuma 
materiāliem

Internetā, žurnālos, TV un dažādos 
citos plašsaziņas līdzekļos ir pieejama 
visāda informācija par to, kā glītas, 
dzīvē noderīgas lietas no dažādiem 
materiāliem pagatavot mājās.Tā kā 
šobrīd jauniešu vidū, un ne tikai, viss 
stilīgais’ un interesantais ir tas, kas 
pašdarināts, skolēni tiek aicināti parādīt, 
ko māk pagatavot no dažādiem otrreiz 
izmantojamiem materiāliem.

2012.gada decembra sākumā 
Vecpiebalgas vidusskolā norisinājās 
SIA ZAAO Vides projekta ietvaros 
izsludināts konkurss 5.-12.klasei - „Jauna 
dzīve tekstilizstrādājuma materiāliem”. 
Mūsu skolā  tā vadību uzņēmos es - Anna 
un skolotāja Antra Eškina. Konkursa 
ietvaros skolēni tika aicināti izgatavot 
kādu ikdienā noderīgu lietu, piemēram, 
somu, dāvanu maisiņu u.c. no lietotiem 
tekstilizstrādājumiem. 

No mūsu skolas konkursā piedalījās 
Anete Dzene ar darbu – iepirkumu soma 
„Omas mīļums”, Elīna Bluķe - „ZAAO”, 
Evita Stādere - „Skapis manā somā”, 
Alīda Vuškāne - „Mīļais Džins”, Lauma 
Lāce -  „Ugunspuķe”, Santa Pavloviča 
- „Ar burbuli uz jumta”. Pamatskolas 
grupā piedalījās 7.klases meitenes Adrija 
Žagare, Kitija Sarmule un Ilze Kaštānova. 
Prieks par meitenēm, kuras atrada laiku 
šim konkursam, jo tomēr nav tik vienkārši 
pagatavot kaut ko mājas apstākļos no jau 
reiz izmantotiem materiāliem. 

Paldies mājturības skolotājām – Ijai 
Kazakai un Vijai Jansonei par padomu 
sniegšanu somu izgatavošanā.

Anna Kalniņa,
Vecpiebalgas vidusskolas 

9.klases skolniece 

Kā veicies 1. semestrī Taurenes 
pamatskolā?

Mācību gada pirmais semestris ir noslēdzies 
ar vidējo vērtējumu skolā 5.8 (5.9 iepriekšējā 
periodā) balles. 

Balvas un atzinību par čaklu mācību darbu 
skolā saņem 22 skolēni:

■ par teicamu mācību darbu 1. - 3. klasēs 
balvas saņem Alvis Jakovļevs (3.kl.)

■ par labu un teicamu mācību darbu 1. - 3. 
klasēs balvas saņem 6 skolēni: 

1.klasē- Indra Gita Bērziņa, Daniela Pinka, 
Mareks Greizāns, Edgars Rumba, Jurģis 
Zommers; 2.klasē- Rolanda Ģēģere;

■ par labu mācību darbu 1. - 3. klasēs balvas 
saņem 4 skolēni:

1.klasē – Ģirts Jakovļevs, Oskars Guoģis; 
2. klasē – Nikola Spalviņa; 3.klasē – Ralfs 
Žuhovskis;

■ par centīgu mācību darbu  1. - 3.klasēs 
Atzinības rakstu saņem 2 skolēni:  2.klasē 
– Melisa Polīna Stepāne;3.klasē – Evija Auce 
Cimberga;

■ par ļoti labu un teicamu mācību darbu 
4.-9.klasēs naudas balvu Ls 10 saņem Lūcija 
Mende (5.kl.);

■ par labu un teicamu mācību darbu 4.-
9.klasēs naudas balvu Ls 5 saņem 5 skolēni:   
4. klasē – Anete Plūme, Mārtiņš Guoģis; 7. 
klasē – Jānis Kučinskis;  8. klasē – Lāsma 
Kristiāna Kārkliņa, Helvijs Babris;

■ par centīgu darbu  4.-9.klasēs Grāmatu 
un Atzinības rakstu saņem 2 skolēni: Agate 
Ansviesule, Samanta Laura Libere (6.kl.);

■ par centīgu darbu  4.-9.klasēs Atzinības 
rakstu saņem   Laura Taujinska (8.kl.).      

■ Labākā liecība ar augstāko vidējo 
vērtējumu 8.1 balles ir Lūcijai Mendei. Viņa 
balvā saņem pūcīti.

■ Augstākais klases vidējais vērtējums 
un „Ceļojošo pūci” iegūst 4. klase ar vidējo 
vērtējumu 6,29 balles.

■ Par godalgotu vietu iegūšanu starpnovadu 
skolu sacensībās naudas balvu saņem 2 
skolēni: 6.klasē – Agate Ansviesule -  2. 
vieta Rudens krosā C grupā (Ls 10); 8.klasē 
– Helvijs Babris - 1. vieta Rudens krosā B 
grupā (Ls 15).

■ „100% stundu apmeklējums!”
1.klasē –  Indrai Gitai Bērziņai;
2.klasē –  Rolandai Ģēģerei, Lāsmai Kitijai 

Mateusai un Melisai Polīnai Stepānei;
3.klasē – Pērlei Johannai Bērziņai un 

Ralfam Žuhovskim;
4.klasē – Mārtiņam Guoģim un Nikam 

Cīrulim;
5.klasē – Kristapam Edijam Līberam un 

Kristiānam Osim;
6.klasē –  Samantai Laurai Liberei un 

Līvai Megijai Zaļaiskalnai;
7.klasē – Ilonai Skarbauskai;
8.klasē –  Sintijai Ķuzei, Laurai Taujinskai 

un Helvijam Babrim;
9.klasē – Evelīnai Āboliņai un Amandai  

Lemešai.
■ „Glītākā dienasgrāmata!”
2.   klasē –  Melisai Polīnai Stepānei
3.   klasē – Alvim Jakovļevam;
4.   klasē – Anetei Plūmei;
5.   klasē – Rinaldam Jānim Kārkliņam;
8.   klasē – Lāsmai Kristiānai Kārkliņai, 

Kintijai Kukošai un Laurai Taujinskai; 
9.   klasē – Evelīnai Āboliņai.
Paldies Taurenes skolas Atbalsta fondam 

par balvām – naudas prēmijām (Ls 60 
kopsummā)  4.– 9. klašu skolēniem!  

           
                         

Ilona Žagare,
direktores vietniece 

mācību darbā 
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17.janvārī skolēni pulcējās, lai piedalītos 
ziemas orientēšanās sacensībās. Laiks 
bija auksts un vējains, taču tas netraucēja 
piedalīties gan lieliem, gan maziem.  1.,2.
klases bērniem bija jāatrod 3 kontrolpunkti, 
3.-6.klases skolēniem un pieaugušajiem - 

8 kontrolpunkti un pēc iespējas ātrāk 
jānonāk pie finiša. Cits distanci veica slēpojot, 
cits, brienot pa dziļo sniegu. Viegli nebija 
nevienam! Īpaši jāuzteic 2.klases meitenes 
Dārta Kancēviča un Marta Šmite, kuras 
nebaidījās startēt 3.-6.klašu grupā. 

1. semestra mācību un audzināšanas 
darba rezultāti Vecpiebalgas 

vidusskolā
Salīdzinot šī mācību gada 

un pagājušā mācību gada 
1. semestra mācību darba 
rezultātus, priecē, ka vairākos 
rādītājos vērojamas pozitīvas 
izmaiņas:

• visās klašu grupās 
palielinājies to skolēnu skaits, 
kuriem liecībā tikai 8, 9, 10 
balles – šajā mācību gadā 8 
skolēniem (pērn tikai 2);

• kaut nedaudz, tomēr vairāk 
pamatskolā un vidusskolā 
to skolēnu, kuri izpildījuši 
skolas prasību ,,8, 9, 10 balles 
vismaz 2 mācību priekšmetos” 
(no 68% uz 76% skolēnu 
pamatskolā, no 78 % uz 80% 
skolēnu vidusskolā);

• audzis arī klašu vidējais 
vērtējums, pamatskolā 
sasniedzot 6,58, vidusskolā 
– 6,41, skolā kopumā – 6,44 
(pērn attiecīgi: 6,45, 6,24, 
6,35).

Skolēni, kuriem liecībā tikai 8, 9, 10 balles – Rēzija Krieviņa (2.kl.), Rūdolfs Rudzītis 
(2.kl.), Marta Agnese Asare (3.kl.), Sanija Gobiņa (3.kl.), Valērija Tolkunova (4.kl.), Andris 
Brauers (5.kl.), Maira Asare (8.a kl.), Žanete Zommere (12.kl.).

Izvērtējot audzināšanas darba rezultātus 1.semestrī, tika noteikti titula ,,Labākā klase” 
ieguvēji: 

•  sākumskolā – 1. klase (audzinātāja Biruta Kuzmane),
•  pamatskolā – 5. klase (audzinātāja Līga Glāzere – Spalviņa),
•  vidusskolā – 10. klase (audzinātāja Agita Bērziņa).
 

Panākumiem un iespējām bagātu Jauno gadu vēlot, 
direktora vietniece mācību darbā I. Strelkova

Aizvadītā gada sasniegumi Dzērbenes 
vidusskolā

Katrs jauns gads sākas ar cerībām, 
apņemšanos, gaidām. Taču, lai sāktu 
kaut ko jaunu, jāatskatās uz iepriekšējā 
gada labajiem darbiem. Tādu Dzērbenes 
vidusskolas skolēniem un skolotājiem 
to ir daudz! Taču visvairāk iepriecina 
skolēnu sasniegumi mācībās! Liecībās 
nebija zemāku vērtējumu par „7”: 2.klasē 
– Dārtai Kancēvičai, Martai Šmitei, 
Klintai Līvai Zirnei, 3.klasē – Naurim 
Kancēvičam, 4.klasē – Tomam Ņizinam, 
Samijai Danielai Vītoliņai, 5.klasē - 
Rozei Diānai Aukšmukstei, Ernestam 
Kancēvičam, 6.klasē- Justīnei Lienei 
Laumanei, 7.klasē – Rēzijai Veronikai 
Laumanei, 8.klasē – Līvai Ņizinai. 

Visaugstākās vidējās atzīmes 
ieguvusi 8.klases skolniece Līva 
Ņizina (9,1) un 7.klases skolniece 
Rēzija Veronika Laumane (8,6).

Ja arī kādā mācību priekšmetā vēl 
nav sasniegta „7” ballu robeža, tad  par 

Lasītāji atceras, ka pirms dažām nedēļām 
viens no pasaules ietekmīgākajiem laikrakstiem 
„TheNew-YorkTimes” bija publicējis rakstu 
par to, kā Latvija izkļuvusi no ekonomiskās 
krīzes un kļuvusi par ES valsti ar visstraujāko 
ekonomikas izaugsmi pēdējā gada laikā. 
Daudz presē apspriestā un pretrunīgu reakciju 
izraisījusī publikācija (vērtējumi – no „malači” 
līdz „sadomazohisti” – cilvēki, kuri gūst baudu 
no pašmocīšanas) ņirbēt ņirbēja no vārda 
„unikāls”, tātad „vienreizējs”, „nebijis” un 
pamācībām, ka , lūk, tā vajadzētu rīkoties visām 
valstīm, kuras ir nonākušas ekonomiskajās 
grūtībās, proti, valdībām izstrādāt stingrus 
taupības pasākumus, bet tautai nekurnot 
„vilkt jostas” arvien ciešāk un ciešāk.  Kā par 
brīnumu, šim aicinājumam neatsaucās neviena 
pati valsts – valdības joprojām domā, kā padarīt 
taupības pasākumus iespējami „maigākus”, 
bet miljoniem cilvēku visā pasaulē iziet ielās, 
protestējot pret jebkuru mēģinājumu pazemināt 
viņu dzīves līmeni. Komiskākais ir tas, ka arī 
pašas ASV nedomā sekot sevis minētajam 
paraugam – tikko kā pieņemts lēmums krīzes 
situāciju ekonomikā risināt ar to pašu veco, 
sen pārbaudīto paņēmienu, proti, drukājot 
arvien jaunus dolāru blāķus (kamēr ASV ir 
spēcīgākā militārajā ziņā valsts pasaulē, diezin 
vai kāda valsts iedrošināsies pieprasīt pārtraukt 
bezvērtīgās valūtas emisiju vai tūlītēju ASV 
parādu atdošanu). Viens piemērs LR unikalitātei 
tā kā būtu.

Par otru piemēru parūpējās bēdīgi slavenā 
Labklājības ministre Viņķeles kundze, kura 
intervijā pēkšņi izdarīja atklājumu, ka mūsu 
valsts ir unikāla ar to, ka arī tie cilvēki, 
kuriem ir darbs, lielā skaitā pieder pie grupas, 
kuru raksturo nespēja nodrošināt sev un 
savai ģimenei izdzīvošanai (ne dzīvošanai) 
nepieciešamos apstākļus (pēc dažādiem 
pētījumiem šādu cilvēku LR ir līdz pat pusei no 
visiem iedzīvotājiem). Te nu jāsaka – nezini, vai 
smieties, vai raudāt. Labklājības ministrei jau nu 
vajadzētu prast matemātiku vismaz viszemākajā 
līmenī – ja minimālā alga ir Ls 200, no kuras 
pēc nodokļu nomaksas paliek pāri zem 150, 
no tā jāuztur arī ģimene, jo ģimenes mēdz būt 
nepilnas vai darbu izdodas atrast tikai vienam 
no vecākiem, bet iztikas minimums pēdējā laikā 
svārstās ap Ls 170, tad kā gan varētu būt citādi. 
Par unikalitāti gan taisnība – parasti attīstītajās 
valstīs cilvēki, patiešām visvairāk uztraucas par 
darba zaudēšanu. Ja ir darbs, var veikt visus 
nepieciešamos maksājumus, paēst, apģērbties 
un vēl arī izklaidēties vai uzkrāt. Starp citu, vai 
nevajadzētu beidzot pārdēvēt šo  ministriju? 
Labklājības – tas skan vismaz aizskaroši. 

Turpinājumā mēģināšu aprakstīt vēl dažas 
situācijas, kuras apstiprinātu domu par LR 
unikalitāti. Viss, protams, no preses, TV, 
interneta. Tātad. Pirms neilga laika veselu 
sašutuma vētru izraisīja fakts, ka lielo 
valsts uzņēmumu vadītāji, izmantojot MK 
pieņemtos noteikumus, kuros, kā jau parasti, 
bija piemirsuši minēt maksimālo pieļaujamo 
summu, bija palielinājuši sev algas vairākas 
reizes (“Latvijas Dzelzceļa” šefs, piemēram, 
līdz pat Ls 11 000). Muļķīgi, protams, 
izklausījās premjera taisnošanās, ka viņš nav 
varējis iedomāties, ka viņam pakļautie ierēdņi 
varētu būt tik mantkārīgi, bet nepamanīts (arī 
no žurnālistu puses) palika fakts, ka MK ir 
izdabūjis cauri minētos noteikumus, ignorējot 

to, ka Saeima šo dokumentu šādā redakcijā jau 
bija noraidījusi. Tas jau ir daudz nopietnāk, jo 
izpildvara praktiski ignorē likumdevēju. Kur 
tad te „parlamentāra republika”? Unikāli.

Līdzīgs stāsts. Trīs Satiksmes ministrijas 
dāmas lido uz Maskavu, lai LR vēstniecībā 
veiktu uzskaiti par transporta nodaļas rīcībā 
esošo inventāru, jo mainās nodaļas priekšnieks. 
Tā paredz likums, bet… Kāpēc to nevarētu 
izdarīt kāds vēstniecības darbinieks?  Nevar 
– vēstniecība pakļauta Ārlietu, bet šī nodaļa 
– Satiksmes ministrijai. Kāpēc trīs dāmas? 
Citādi tā nav nekāda komisija – vajag 3 
parakstus. Kāpēc to nevar nokārtot, izmantojot 
modernos saziņas līdzekļus? Nevar, katram 
komisijas loceklim pašam jāpieskaras dotajam 
galdam vai krēslam, lai pārliecinātos, ka tas 
nav tikai vizuāls māns. Un tā dāmas trīs dienas 
Maskavā skaita dažus galdus un krēslus, droši 
vien arī orgtehniku, iztērē pāri par Ls 1000, 
lai pārliecinātos par aptuveni Ls 16 000 vērta 
inventāra esamību. Atbilde uz pārmetumiem 
viena – tā prasa likums. Vai tad LR likumus 
raksta marsieši? Tāpēc jau mums ir šī milzīgā 
ierēdņu armija, lai mūsu likumi būtu perfektāki 
par perfektiem – slikti izstrādātie likumi ir 
jāmaina, bet nekā. Atkal unikāli.

Bet, izrādās, ir gadījumi, kad nevajag neviena 
paraksta, kaut likums to prasa. Plašu rezonansi 
sabiedrībā nesen izraisīja TV sižets par jaunieti, 
kura darba devējs bez šī cilvēka piekrišanas 
bija ierakstījis viņa personas datus, padarot 
viņu par galvotāju firmas aizņēmuma darījumā. 
Aizņēmums laikus netika atmaksāts un šis 
jaunietis tagad var pazaudēt savu dzīvokli, 
jo aizdevējfirma ir griezusies tiesā ar prasību. 
Tagad nāk pats interesantākais – uz dokumenta 
ailē „ galvotājs” nav nekāda paraksta – ne 
īsta, ne viltota, bet tiesa mierīgi pieņem 
prasību, balstoties uz šādu „dokumentu”, un 
vēl trakāk, šis dokuments iziet cauri vēl trim 
tiesu instancēm pēc pārsūdzībām, un neviens 
nepamana pašu galveno – tas pēc būtības nemaz 
nav dokuments. Tieslietu ministrs un Augstākās 
tiesas priekšsēdētājs saglabā neitralitāti, 
kaut ko „burkšķ” par iespējamu rājienu, bet 
nezin vēl, kā būs. Jebkurā normālā valstī 
šāds gadījums novestu ne tikai pie attiecīgās 
tiesneses diskvalifikācijas, bet arī izmaiņām 
visaugstākajā līmenī. Pie mums galvenais – 
„mundiera gods”. 

Domāju, šādu unikalitātes piemēru 
uzskaitījumu varētu turpināt turpat vai 
bezgalīgi. Kāpēc mēs tik ļoti rūpējamies par 
latviskuma saglabāšanu ārzemju tautiešu vidū, 
bet neuztraucamies par pašu emigrācijas faktu, 
kāpēc kā milzu noslēpums tiek slēpts fakts, 
kurš personiski ir tā vai cita dokumenta autors 
(tātad jau iepriekš paredz, ka šis „gara darbs” 
ir nekvalitatīvs), kāpēc bieži pasludinātie mērķi 
ir klaji pretrunā ar līdzekļiem, ar kādiem tos 
cenšas sasniegt (svaigākais piemērs – GMI 
samazināšana no Ls 45 uz 35, mērķis izvirzīts – 
mazināt plaisu starp bagātajiem un nabagajiem), 
kāpēc visi valsts pasūtījumi pēc kādas firmas 
uzvaras konkursā parasti kļūst 2 x dārgāki 
(piemēram, Valsts Mākslas muzeja renovācija) 
utt.? Kā redzat, unikalitātes pietiek. Vai  mums 
par tāda veida izcilību būtu jāpriecājas?

Juris Sīmanis

Ziemas orientēšanās Dzērbenes 
vidusskolā

Par to, vai esam unikāli

centību pateicības tika izteiktas: vizuālajā 
mākslā – Betai Grimmai, Jānim Zukulim, 
Andrim Verdenfeldam; vēsturē – Justīnei 
Lienei Laumanei. Par dižākajiem 
lasītājiem atzīti 5.klases skolnieki Ernests 
Kancēvičs un Valts Gusmanis. 

Par sasniegumiem sportā īpaši tika 
uzteikta Rēzija Veronika Laumane, Līva 
Ješkina un par radošu un godprātīgu 
attieksmi sportā Elvis Ješkins ( Elvis ir 
ļoti izpalīdzīgs, draudzīgs sporta stundās 
un ārpusstundu nodarbībās). 

Paldies skolotājiem par ieguldīto darbu! 
Paldies skolēnu vecākiem par sniegto 
atbalstu un rūpēm par bērniem!  

Skolā sākas mācību priekšmetu nedēļas. 
To ietvaros skolēni pildīs dažādus 
interesantus uzdevumus. Katras nedēļas 
noslēgumā notiks „mazā olimpiāde” – 
katrs skolēns varēs parādīt savas spējas. 

      
  Ērika Arāja

Uzvarētāji:
•  1.-2.klašu grupā 1.v.  Daniels Iršeins 

(1.kl.),  2.v.  Dāvids Amanis (1.kl.),   3.v.  
Rinalds Laumanis (1.kl.).

• 3.-6.klašu grupā 1.v. Justīne Liene 
Laumane (6.kl.),  2.v.  Līva Ješkina (6.kl.),  
3.v.  Salvis Lūks (3.kl.).  

• Pieaugušie  –  skolotāja Sarmīte Stērste.  
Speciālbalvu saņem Dārta Kancēviča! 

 Piedalījās arī vecāki - Andris Laumanis 
un Daina Šmite. Paldies par atbalstu! Ziemas 
orientēšanās noslēdzās ar kopīgu nobraucienu 
no kalna, turoties rokās! Ziemas orientēšanās 
sacensības ierosināja organizēt 4.klases 
skolnieks Toms Ņizins un kopā ar Rēziju 
Laumani arī trasi iekārtoja. Ceru, ka ziemas 
orientēšanās kļūs par Dzērbenes vidusskolas 
tradīciju!

 
7.klases skolniece 

Rēzija Veronika Laumane
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Kur skola, tur dzīvība

MŪSU VIESIS 

Zinu, tas varbūt izklausās pārāk skarbi, bet 
mūsdienās arvien retāki ir brīži, kad par kādu 
pasākumu, sarīkojumu vai paveiktu darbu 
saņemam no sirds pateiktu paldies. Mums 
visiem ( lielākā vai mazākā mērā) patīk izteikt 
savu viedokli – bija jau labi, bet …  Seko 
uzskaitījums, ko un kā būtu vajadzējis  darīt 
mūsuprāt. Tāpēc jutos patīkami pārsteigta, īsi 
pirms Ziemassvētkiem uzklausot  Dzērbenes 
iedzīvotāju pozitīvos iespaidus par pagasta 
pensionāru sarīkojumu. Sirsnīgie vārdi tika 
veltīti vidusskolas kolektīvam un direktorei 
Ērikai Arājai.  Cilvēki vēlējās uzzināt kaut 
ko vairāk par nepazīstamo skolas direktori.

- Izglītības sistēmā man rit 42. gads. 
Esmu jūrmalniece, no Lapmežciema, 
tāpēc likumsakarīgi, ka pirmā darbavieta 
pēc augstskolas beigšanas bija Jūrmalas 
1.vidusskola. Vēlāk, kad jau bija nodibināta 
ģimene, pārcēlāmies uz Raunu – kolhozu 
„Zelta  Druva”.  Kad pirmo reizi “Rozēs” 
nokļuvu, uzreiz sapratu – te ir mana vieta. 
Vidzemnieki ir ļoti rezervēti, taču es ātri 
iekļāvos vietējā sabiedrībā, laikam tāpēc, 
ka pēc rakstura esmu diezgan aktīva un 
sabiedriska. Jāņaskolā, kur sāku strādāt, 
organizējām vecāku un skolēnu klubiņus, 
dažādus pasākumus. Mēģinu neaprobežoties 
ar šauru darbības lauciņu, cenšos visur 
iesaistīties, izprast lietas, kas ir plašākas 
par konkrētā amata rāmjiem.Kad skolu 
optimizēja, pārgāju darbā uz Veselavas 
pamatskolu, tur nostrādāju līdz tās likvidācijai, 
kas, manuprāt, bija nepārdomāts lēmums. 
Jāatzīst, ka mana karjera izglītības iestādēs 
veidojusies pakāpeniski – sāku kā bērnudārza 
audzinātāja, tad latviešu valodas un literatūras 
skolotāja, esmu bijusi arī mācību pārzine un 
direktora vietniece ārpusklases darbā.  

Dzērbenes vidusskolā strādājat nesen, 
esat iejutusies?

- Mūsdienām neraksturīgi, bet nekad 
dzīvē neesmu ilgstoši un apzināti meklējusi 
sev darbu, tas vienmēr pats mani ir atradis. 
Uz Dzērbenes vidusskolu atnācu pēc 
Ulda Blīgznas uzaicinājuma. Vai esmu 
iejutusies? Grūti tā viennozīmīgi atbildēt, 
pagājuši vien pieci mēneši. Kad sāku 
strādāt,  nevienu nepazinu, man nebija ne 
vismazākā priekšstata, kāda situācija šeit 
ir izveidojusies. Godīgi jāatzīst, ka pērnā 
gada septembris un oktobris bija smagākie 
mēneši manā dzīvē. Visa tā situācija, kurā 
nokļuvu… Bet es priecājos, ka novembrī 
un decembrī man ir izdevies iegūt sapratni 
un izveidot koleģiālas attiecības. Šobrīd uz 
darbu es  nāku nevis ar smaguma sajūtu, bet 
jau ar prieku.  Apzinos – lai varētu teikt, ka 
perfekti visu pārzinu, vēl daudz ir jāmācās, 
smagākā tēma – saimnieciskie jautājumi.
Taču man ļoti palīdz pagasta komunālās daļas 
vadītājs  Viesturs, viņam es varu piezvanīt 
jebkurā laikā un visu vajadzīgo noskaidrot. 
Ziemassvētku pasākums, kuru sākumā 
minējāt, ir visa kolektīva kopdarbs. Paldies 
saku mūzikas skolotājai Ilvijai Bikiņai, 
deju skolotājai Mārītei Lācgalvei, vietniecei 

audzināšanas darbā Ilvai  Jeromānei 
un visiem pārējiem skolotājiem, 
kuri palīdzēja izveidot interesantu 
un saturīgu koncertu, skolā rotāja 
klašu un skolas telpas!  Talantīgiem 
bērniem, kuri dzied ansamblī vai 
dejo kādā kolektīvā, ir iespēja 
piedalīties skatēs, konkursos. Tāpēc 
mans princips ir tāds – mazā skolā 
koncertos ir jāpiedalās visiem. Katrs 
bērns kaut ko var un katram ir jāļauj 
sevi parādīt. Vecāki  nāk skatīties savu 
bērnu, vecmāmiņa koncertā vispirms 

redz savu mazbērnu un tikai pēc tam jau visu 
kopumā.  

Vadītāja amats prasa arī nepopulāru 
lēmumu pieņemšanu. 

- Jā. Darbs ir ne bez garozas. Vadītāja amatā 
ir mazāk prieka, vairāk rūpju, tomēr kādam 
tas ir jāuzņemas. Man ļoti nepatīk nesaskaņas 
un nesaprašanās. Ideālā variantā vajadzētu 
strādāt tā, lai visi ir apmierināti, bet arī darbs 
iet uz priekšu.  

Kā jūs sevi raksturotu?
- Esmu diezgan noteikta, man patīk 

nospraust mērķus. Kā ikvienam cilvēkam, 
dažkārt iestājas brīdis, kad pienākumu 
sakrājas tik daudz, ka izdarīt visu laikā šķiet 
nereāli, tāpēc darbus ļoti rūpīgi plānoju. 
Neesmu garastāvokļa cilvēks, neturu ļaunu 
prātu, jo uzskatu, ka cilvēki, sevi sargādami, 
mēģina sarunāt lietas, ko normālā situācijā 
nebūtu darījuši. Garajā dzīvē ir sanācis daudz 
ko uzklausīt. Ja man pasaka konstruktīvu 
kritiku, pirmajā mirklī, protams, sāp, bet tad 
es apdomājos – jā, varbūt tiešām vajadzētu ko 
mainīt, un tad man gribas pierādīt, ka es varu 
izdarīt labāk. Savā ziņā esmu arī romantiķe. 
Brīvdienās ar vīru dodamies tuvākos un 
tālākos braucienos, sevišķi man patīk būt pie 
jūras. 

Vaļasprieki?
- Tie man ir vairāki. Es ļoti, ļoti daudz 

lasu dažādu žanru literatūru, arī pusaudžu 
auditorijai rakstītās. Esmu sapratusi, ka 
grāmatas, kuras lasījām agrā jaunībā, 
brieduma gados, tiek uztvertas savādāk, jo 
mainās uztveres dziļums. Ja man būtu vairāk 
brīva laika, tad trešdaļu diennakts pavadītu 
lasot. Pie vaļaspriekiem vēl varu minēt 
dārza darbus, īpaši pavasarī pēc garā ziemas 
perioda ar lielu patiku ķeros pie stādīšanas 
un ravēšanas. Patīk vadīt automašīnu. Ceļš 
no “Rozēm” līdz Dzērbenei ir patāls, bet tas, 
ko es braucot varu vērot ik rītu vai vakaru, 
ir vesels piedzīvojums. Vēl es nodarbojos 
ar rokdarbiem – adu, tapoju. Izstrādāju 
maršrutus  un vadu ekskursijas pa Raunu, pa 
Latviju. 

Šobrīd, šķiet, jums ir darba pilnas rokas. 
Ģimene aizņemtību darbā nepārmet?

- Mēs ar vīru vienmēr esam daudz strādājuši. 
Var pat teikt, ka mēs dzīvojam sev un darbam. 
Bērni un mazbērni dzīvo atsevišķi – meita ar 
ģimeni Ziemeļīrijā, dēls – Vācijā. Regulāri 
sazvanāmies, sarunājamies skype. Mums ir arī 
trīs pieauguši audžubērni, viņi ir iekārtojušies 
dažādās vietās tepat Latvijā. Kādreiz  sirds 
nosāp, ka reti bērnus  satieku, bet cenšos 
viņu dzīvē daudz nejaukties, jo uzskatu, ka 
katram sava dzīve jāveido pašam. Kuru katru 
dienu sagaidīšu piekto mazbērniņu – tas ir 
šībrīža lielākais  satraukums un reizē prieka 
brīdis. Atlicināt brīvu brīdi papīra darbiem 
darba laikā parasti neizdodas, jo jārisina ir 
daudz citu problēmu,  manas durvis atvērtas 
ikvienam – kā skolotājiem, tā arī audzēkņiem 
un vecākiem. Viņi var pie manis iegriezties  
jebkurā brīdī – gan padalīties priekā, gan 
izsūdzēt bēdas. Sīku konfliktu risināšanu 

vēlētos vairāk deleģēt skolotājiem, ceru, ka 
nākotnē man tas izdosies. Pēdējā laikā esmu 
iemācījusies darbu uz mājām līdzi „nenest”, 
labāk lieku stundu pasēžu  skolā. Pilnībā 
jau, protams, no darba lietām brīvajā laikā 
norobežoties nesanāk, bet mājās es ģenerēju 
idejas. Piemēram, leju formās māla masu 
krūzītēm, kas ir vēl viens vaļasprieks, un 
domāju pasākuma scenāriju. Prāts strādājot  
nomierinās, un domām ir cits lidojums. 

Skolotājs ir viena no atbildīgākajām 
profesijām… 

- To, ka būšu skolotāja, zināju jau bērnībā.  
Uzskatu, ka,  dodot no sevis labāko, varu 
iedvesmot bērnus mācīties un palīdzēt 
viņiem piepildīt sapņus. Mana specialitāte ir 
latviešu valodas un literatūras skolotāja, bet 
aizraušanās – darbs ar bērniem, kuriem ir 
lasīšanas un mācīšanās  grūtības. Darba gaitu 
sākumā par šo problēmu nerunāja, pirmos 
materiālus ieguvu, kad atvērās robežas – no 
draudzenes, kura  strādāja Amerikas latviešu 
skolā. Zinātniski ir izpētīts, ka cilvēkam 
smadzeņu pusložu pārmērīgas aktivitātes 
dēļ var aizkavēties lasīšanas apguve. Mani 
šī lieta ļoti aizrāva, jo praksē bieži redzēju 
gadījumus –  skolēns ir apdāvināts citās 
jomās, taču sekmes dažos mācību priekšmetos 
ir viduvējas pamatprasmju apgrūtinātas 
apguves dēļ. Agrāk bērnus, kuri 1.klasē 
neiemācījās lasīt, sūtīja uz palīgskolām, jo 
uzskatīja, ka viņi ir slinki vai pat atpalikuši. 
Šobrīd bērniem ar disleksiju tiek piedāvātas 
dažādas  apmācību programmas un viņi var 
turpināt mācības parastajās skolās. Protams, 
ikvienam jāsaprot, ka šiem bērniem palīdzība 
būs nepieciešama visus skolas gadus, bet, jo 
agrāk tā tiek sniegta, jo mazāk satraukuma 
gan bērnam un vecākiem, gan skolotājiem, arī  
mazāk „robu” skolēna zināšanās. Nevajadzētu 
arī krist no viena grāvja otrā un uzskatīt, ka 
visiem, kuriem ir grūtības ar lasīšanu, piemīt 
disleksija, jo skolā ir arī slinkie bērni. Klasē 
pedagogam jāprot strādāt gan ar apdāvinātiem 
skolēniem, gan ar tādiem, kuriem vajadzīga 
sava, īpaša, pieeja. 

Jūs esat bijusi iniciatore daudzām 
novitātēm iepriekšējās skolās. 

- Veselava bija pirmā skola valstī, kurā 
tika apstiprinātas 4 programmas bērniem ar 
mācīšanās grūtībām, bija skolotāju palīgi, kuri 
padziļināti strādāja ar skolēniem. Pie  mums 
brauca mācīties pedagogi no visas Latvijas, 
arī tagad dažādos semināros un kursos lasu 
lekcijas par palīdzību lasītprasmes apgūšanā 
bērniem ar disleksiju. Pieredze rāda, ka 
pretestība pret visu jauno ir lielāka tieši no 
pedagogu puses, pēc tam jācenšas pārliecināt 
vecākus.  Savukārt bērni ir ļoti atvērti 
jaunām un radošām idejām.   Katrā ziņā 
skolotāja darbs liek nemitīgi pilnveidoties un 
mainīties, nepārtraukti papildināt zināšanas 
un paplašināt redzesloku. Skolēni ļoti labi jūt, 
vai skolotājam patīk savs darbs un, galvenais, 
vai viņš ir jauneklīgs savā garā, iet laikam 
līdzi un nestagnē. 

Vai Dzērbenes vidusskolu gaida kādas 
pārmaiņas?

- Katrai skolai ir savas tradīcijas, es negrasos 
lauzt to, kas bijis labs. Viens nav spēlētājs, ir 
jāveido komanda, šķiet, ka šajā ziņā problēmu 
nebūs, jo kolēģi ir profesionāļi un labi pārzina 
savu darbu. Nākamajā mācību gadā angļu 
valodu apgūt varēs no 1.klases , programma 
ir jau apstiprināta. Jau divus mēnešus skolā 
darbojas  e-klase –  skolvadības sistēma, 
kas nodrošina visu  pedagoģiskā procesa  
nepieciešamo dokumentāciju elektroniskā 
vidē un kas paredzēta skolotājiem, skolēniem 
un viņu vecākiem.  Šobrīd nopietni strādāju 

pie skolas attīstības plāna sagatavošanas, 
kurā kā viens no veicamajiem uzdevumiem 
ir arī labvēlīgas vides radīšana, pilnveidojot 
skolas vizuālo tēlu, uzlabojot infrastruktūru, 
iekārtojot mājīgas atpūtas vietas… Es uzskatu, 
ka nevajag katram skolēnam starpbrīdī vai pēc 
stundām pielikt klāt skolotāju vai dežurantu 
par uzraugu.  Brīvība nav anarhija, bet kārtība 
un saudzīga izturēšanās pret lietām.  

Lai skola varētu pastāvēt, jābūt bērniem, 
kuri šeit mācās…

- Mums jāspēj pierādīt vecākiem,  ka 
nevajag sūtīt savus bērnus uz kaimiņpagasta 
skolu, arī šeit, Dzērbenē, var iegūt tādu pat 
izglītību kā citviet, ka mūsu skolotāji ir tikpat 
kvalificēti. Un to mēs varam panākt tikai ar 
savu darbu un nākotnes redzējumu. Es ļoti 
vēlos, lai vecāki pie mums iegrieztos  biežāk, 
ne tikai pēc uzaicinājuma, un lai sapulces 
nebūtu tikai direktora  monologs, bet gan 
domu apmaiņa, komunikācija, dialogs, kas 
apliecinātu, kas mēs darām vienu darbu. 

Kāds ir jūsu viedoklis par gaidāmām 
pārmaiņām izglītības sistēmā?

-  Esmu sapratusi, ka ir daudzas lietas, 
kuras mēs nespējam mainīt, tās ir jāpieņem 
un jāatrod labākais variants, kā no dažādām 
kritiskām situācijām, ko mums piespēlē, 
piemēram, ministrija vai valsts, iziet 
„sausām kājām”. Idejas izglītības ministram 
ir varenas. Par piemēru – planšetdatoru 
iegāde. Tā ir naudas izšķērdēšana, lietderīgāk 
būtu nodrošināt skolas ar jauniem mācību 
līdzekļiem un sagādāt mācību grāmatas. 
Ķīļa kungam laikam šķiet, ka datoros ir visa 
dzīve. Taču vispirms bērnam ir jāiemāca 
rakstīt, lasīt, mācību priekšmetu pamati. Un 
to var panākt tikai ar tāfeli, krītu, zīmuli, 
pildspalvu un burtnīcu un radošu, interesantu 
skolotāju. Kāpēc Latvijas bērni visos 
lasīšanas reitingos pasaulē ir ļoti zemā vietā? 
Tāpēc, ka vairs nelasa, bet skatās slīdošu 
bildi datorā, televizorā. Planšetdatorus varētu 
sākt izmēģināt astotā, devītā klasē noteiktos 
mācību priekšmetos vai kā eksperimentu kādā 
no Latvijas skolām.  Vispirms paskatīties, kādi 
ir rezultāti, kā uzlabojas skolēnu zināšanas un 
tikai tad ieviest  dzīvē. Ja lasīšanas prasmes, 
kas ir visam pamatā, neuzlabojas, tad 
jaunievedumam  nav nekādas jēgas – bērns 
var aiziet mājās pie sava datora, izmantot 
datorklasi vai doties uz bibliotēku, kur ir 
pieejams bezmaksas internets,  un vajadzīgo 
sameklēt. Un kas notiks, ja  planšetdators 
sabojāsies, ja to pazaudēs? Kas par to nesīs 
atbildību? 

Mēs daudz runājām par to, ko jūs 
darāt, bet ko cerat sagaidīt no citiem? 

- Protams, gribētos lielāku finansējumu 
skolai. Tomēr jāsaka milzīgs paldies 
novada pašvaldībai, ka piešķir līdzekļus 
interešu izglītībai, palīdz risināt mūsu 
problēmas. Man šķiet, ka ikvienam 
būtu  kritiskāk jāpaskatās, vai  viss, ko 
pieprasām, tiešām ir vitāli nepieciešams. 
Un ko  mēs katrs – gan skolotāji, gan 
vecāki un bērni – varam dot citiem.  No 
mūsu devuma būs atkarīgs tas, cik varam 
sagaidīt atpakaļ.  Man nepatīk tukša 
pļāpāšana – kāds kaut ko nepārdomātu 
pasaka, cits to uztver pārāk saasināti, 
un izceļas liela brēka.  Esmu PAR 
konstruktīvu pieeju, nevis sabiedrības 
šūmēšanu. Tikko ir pateikts nepārdomāts 
vārds, tas kā uguns izskrien pa kūlu. Man 
ļoti gribas uzteikt pašvaldību par lēmumu 
saglabāt visas skolas, jo tur, kur ir skola, 
ir dzīvība. Skola piesaista. Strādāsim 
atbildīgi, un viss izdosies!

Dzidra Ješkina
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SĒRU VĒSTS

Ir zaudējumi, pie kuriem nepierod,
Kurus nekad neaizmirst…
(Z.Mauriņa.)

PASĀKUMI APSVEIKUMI

Aizsaulē aizgājuši:
  

Aivars Aļļēns, Dzērbene
Jānis Voldemārs Zvejnieks, Ineši

Biruta Meļķe, Kaive
Zelma Austra Zālīte, Vecpiebalga

SLUDINĀJUMS

PATEICĪBA

VECPIEBALGAS NOVADĀ

Dzērbenes tautas namā
15.februārī plkst. 11.00 pie Dzērbenes  pils 

Meteņdienas tracis. Pikosimies, celsim sniegavīrus, 
laidīsimies ar ragutiņām, vārīsim putru ar cūkas ausi u. c. 
trakas izklaides. Jāsaģērbjas piemēroti laika apstākļiem un 

izklaidēm pa sniegu, līdzi jāņem ragaviņas 
un lieks cimdu pāris.

Vakarā sadancošanās Meteņdienas dancī kopā ar
 folkloras kopu „Ores”.

Inešu tautas namā 
9.februārī plkst. 18.00 senioru deju konkurss – koncerts 

„Zelta kurpīte”.

Kaives pagastā
15.februārī 

19.00-21.00 (mazajiem mīlētājiem)
21.00-24.00 ( jaunajiem mīlētājiem)

Mīlestības sirdspukstu ballīte DJ ritmos.

Taurenes tautas namā
16. februārī plkst. 19.00 VIA „Gauja” 20 gadu jubilejas  

pasākums kopā amatiermāksliniekiem, kas mīl mākslu, 
dziesmu, dzeju un deju.

Pēc koncerta plkst. 22.00 atpūtas vakars kopā ar 
jubilāriem – grupu „Gauja”, atpūtas brīžos DJ Kalvis.

Uz tikšanos mīlētāju pasākumā!

23. februārī plkst. 19.00 Vecpiebalgas novada 
„Pūra lādes laureātu” sveikšana. 

(Nolikumu skat. Vecpiebalgas novada mājaslapā.)
Laipni aicinām!

Vecpiebalgas kultūras namā
2. februārī  plkst. 22.00-03.00 Sveču dienas balle.

Spēlēs grupa “Rolise’’ 
Galdiņu rezervēšana t.26493591

10. februārī plkst.17.00 Ķeipenes amatierteātris 
ielūdz uz izrādi

Vigita Pumpure ’’Kaimiņu būšana’’.
Naivs farss 3 cēlienos bez pretenzijām uz augsto mākslu.

Režisore Alda Račika.
Ieejas maksa Ls 1,00

16.februārī plkst.18.00 jauniešu deju kolektīvu sadancis 
“Mīlestības skurbulī’’. 

Piedalīsies  Vecpiebalgas, Raunas, Lubānas, Ērgļu ,Valmieras 
tautisko deju kolektīvi.
Ieeja par ziedojumiem.

22.februārī  Vecpiebalgas vidusskolas Žetonu vakars.

Vecpiebalgas pagasta bibliotēkā
30.janvārī plkst.13.00 tikšanās ar mākslinieci, rakstnieci 

Indru Sproģi – grāmatu „Joka pēc alfabēts” un „Māci 
mani, degunlāci!” autori. 

11.februārī plkst.13.00 radošā darbnīca „Apsveikums 
Valentīndienai”.

12.februārī plkst.10.00 Lasītāju klubiņa tikšanās.

Pie saulespuķes pieturies,
Lai tā caur sirdi zied!
Un allaž atgādina tev –
Pa gaismas ceļu iet.
(A.Ķirškalne.)

Februāra īpašie gaviļnieki:

60 -  Dzintra Ozoliņa Dzērbenē
 Dace Melbārde Dzērbenē
 Velga Buraka Kaivē   
 Lilita Bluķe Taurenē
 Andrejs Vīlips Taurenē
 Vladimirs Rogozins Vecpiebalgā

70 -  Uldis Parandjuks Dzērbenē
 Jānis Zūkeris Kaivē
 GenovefaValaine Vecpiebalgā
 Gunārs Laiviņš Vecpiebalgā
 Visvaldis Savickis Vecpiebalgā

80 -  Daina Gribule Kaivē
 Sarmīte Bērziņa Vecpiebalgā

95 -    Alma Šūmane Taurenē

Tu sapņos man esi, bērnība,
Aizķērusies smaidā uz vaiga
Kā pienenes pūka maiga.

Jaunākie Vecpiebalgas novadā:

Ralfs Velcers – Jonītis    
   Dzērbenes pagastā;

Elza Irkle 
Kaives pagastā;
Markuss Sniedze 
Vecpiebalgas pagastā.

Sveicam mazuļus un 
viņu vecākus!

Noliec galvu manā klēpī;
Diviem vairāk zvaigžņu mirdz.
(E.Zālīte.)

Sveicam 

Ilzi Siliņu un Jāni Poguli;  
Janu Grosbergu un Jāni Drīli,

kopēju dzīves ceļu sākot!

Mīļš paldies Vecpiebalgas novada 
pašvaldībai, vietējiem uzņēmējiem un 
veikalu vadītājiem Valdim Cīrulim, 

Andim Dzenim, Aināram Čačkam, Ilzītei 
Sarmulei, Ilzei Jukēvicai, Kristīnei 

Zmičerevskai par Vecgada turnīra 
volejbolā jaunietēm sponsorēšanu. Lai 

ražīgs 2013.gads!

   Trenere Agita un 
jaunās volejbolistes

IEVĒRĪBAI

Trešdienās no plkst.10.00 
Vecpiebalgas 

„Doktorātā” pieņem 
otolaringologs dr.Kalve. 

Iepriekšēja pierakstīšanās pa 
tālr. 29464645 vai 64161317.

BIŠKOPJIEM
Vecpiebalgas kultūras namā 
- 1.februārī plkst.11.00 Biruta Mežale 
informēs par nozares grāmatvedības 
jautājumiem;
- 1.martā plkst.11.00 Andrejs Mizis 
iepazīstinās ar aktualitātēm biškopībā. 

Info:  
Aivars Radziņš, 

t.29493629

22.02.2013. plkst. 17.30 
Alauksta ielā 4

Vecpiebalgas KKS biedru kopsapulce 

DARBA KĀRTĪBA:
• 2012. gada pārskata apstiprināšana;
• Par izmaiņām statūtos;
• Revīzijas komisijas ziņojums;
• Vecpiebalgas KKS jauno biedru apstiprināšana;
• Valdes pārvēlēšana;
• Revīzijas komisijas pārvēlēšana;
• Kredītkomisijas pārvēlēšana;
• Dažādi jautājumi.

Aicināti visi Vecpiebalgas kooperatīvās
krājaizdevu sabiedrības biedri!

Piedāvājam iespēju katru darba dienu no 
Vecpiebalgas plkst. 6.30 ērti nokļūt Rīgā ar 
WW Caravella 8 – vietīgu busiņu. Par jums 
vēlamo pieturvietu varam vienoties (ie-
braucam arī Inešos un Dzērbenē). No Rīgas 
atpakaļ braucam 17.30. Braukt gribētājus 
lūdzam rezervēt vietas, piezvanot šoferītim 
Jānim 26208581 vai Ditai 22486964. 

Piedāvājam transportu ekskursijām un 
individuāliem braucieniem. 

Paldies Ritai Štālei 
par sapratni un atsaucību!

Mairis un Marija Deņisenko


